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Z novembrskega zasedanja občinske skupščine 

Bojazen pred smetmi večja 
od skrbi za socialno varnost 

Zadnje seje vseh zborov ob
činske skupščine so minile v bur
nih razpravah o postopku redne 
likvidacije Rudnika kaolina v Čr
ni, o novi možni lokaciji odlaga
lišča odpadkov v krajevni skup
nosti Moste — imenovani Ozka 
dela, burni razpravi o gradnji 
poštnega omrežja v naši občini in 
še nejasnih, pa vendar očitno bo
lečih posledicah ustavnih spre
memb, ki bodo občinskim prora
čunom odvzele (v dobro republi
ke) mnogo denarnih virov, pred
vsem večino sredstev od prispev
kov za sise, ki bodo v bodoče 
spadali pod občinsko upravo. 

Interesi so različni, še posebej 
se to kaže po različnih reakcijah 
ob obravnavanju točk dnevnega 
reda na posameznih zborih. Zbo
ra krajevnih skupnosti predlog 
postopka redne likvidacije Rud
nika kaolina ni bogve kaj zani
mal, zelo pa so se razburili pri 
nejasnostih v zvezi z gradnjo 
poštnega omrežja. Krajevne 
skupnosti Duplica, Šmarca in 
Srednja vas so postavile delegat
ska vprašanja, v katerih pravijo, 
da jih zanimajo konkretne števil
ke za vsako krajevno skupnost 
posebej in zahtevajo podrobnejše 
poročilo SKG o izvedbi del in 
porabljenih sredstvih. Podvomili 
so namreč v strokovnost nosilcev 
naložbe, nekaterim pa gre v nos 
tudi izenačevanje stroškov na ra
čun solidarnosti med krajevnimi 
skupnostmi - češ, krajevna 
skupnost Duplica in Šmarca po
rabita precej manj kablov do po
sameznih naročnikov kot. . . 
Vendar so se v zvezi s tem na 
koncu zmenili, da podpirajo soli
darnost med KS tudi pri financi
ranju sekundarnega omrežja. 
Predstavnik SKG je obljubil od
govore na zastavljena vprašanja 
v našem časopisu, delegati pa so 
predlagali, da bi bilo nujno po
drobnejše poročilo poslati v vse 
krajevne skupnosti in v vsaki od 
njih organizirati tudi pogovor te
lefonskih naročnikov s strokov
njaki iz SKG. Mnogo hude krvi 
je med delegati iz krajevnih 
skupnosti povzročil tudi predlog 
sprememb in dopolnitev dolgo
ročnega plana naše občine, ki je 

prišel ,na dnevni red predvsem 
zaradi popravkov vsled obveznih 
republiških smernic, zato, ker so 
vanj vnesli rekonstrukcijo regi-
onalke Ločica—Trojane na odse
ku Baba, dopolnjen pa je bil še 
z dodatnim predlogom za novo 
lokacijo odlagališčne jame v Oz
kih delih. Krajevna skupnost je 
zahtevala, da se zaradi neargu
mentiranih nestrokovnih razlo
gov za vnos v občinski plan te 
lokacije sem ne uvrsti. Po njiho
vem mnenju so argumenti pred
lagatelja neutemeljeni, ta teren 
tudi ni primeren, ker je preveč 
drobnih izvirov, zaradi občasnih 
velikih vod na tem območju in 
zaradi bližine plinovoda. Sicer pa 
po njihovem mnenju predlagana 
varianta ni plod strokovnega 
mnenja in kot taka ne prispeva 
k rešitvi problema. 

Delegatom iz Most so odgo
varjali predstavniki strokovnih 
služb občine in Komunalnega po
djetja, kije naročilo prve raziska
ve na novi lokaciji. Po njihovem 
mnenju so tla tu ilovnata, torej 
nepropustna, od ostalih dveh 
predlaganih lokacij pa je (Suha-
dolska jama, kjer je malo možno
sti zaradi možne ogroženosti 
podtalnice in Kraček v zazidal
nem območju B-28, kjer je sicer 

grapast teren morda primernejši, 
vendar je v bližini bodočega na
selja) na boljšem v toliko, ker je 
na vse strani najmanj kilometer 
oddaljen od naselja. Za dovoz 
odpadkov bi bilo poskrbljeno 
skozi Mengeš, torej ne bi oviralo 
krajanov Komende, ali celo Kri
ža in Most, med cesto in smetiš
čem pa bi bil narejen poseben 
zeleni pas. Skratka mnogo argu
mentov za, po mnenju krajanov 
pa proti, čeprav je jasno, da se 
smeti vsi branimo. Komunalno 
podjetje bo zato raziskave izvaja
lo na vseh treh lokacijah, za stro
kovno oceno najprimernejšae pa 
naj bi služila še tretja, nevtralna 
strokovna ustanova (SEPO), ki 
naj bi ocenila, kje in zakaj tam. 
Krajane pa bo treba seveda pra
vočasno obveščati, saj je ignori
ranje njihovega mnenja in napač
no obveščanje javnosti o reševa
nju te problematike bolj škodlji
vo kot problematika sama. Če 
krajanom ne bodo prisluhnili, so 
Moščani pripravljeni tudi na fizi
čen odpor, zapore ceste s trak
torji, na primer. 

Kljub pojasnjevanju predlaga
telja, da to še ni dokončna odlo
čitev, da pa naj ostane v »igri« in 
mora zato biti vključena v dolgo
ročni plan občine. Da je proble

matika pereča, so na seji poveda
li tudi delegati Duplice, ki jih 
smeti iz obstoječe jame še kako 
zadevajo. Komunalno podjetje 
na obstoječi dupliški hrib odpad
kov skorajda že fizično ne more 
več odvažati, prav gotovo pa to 
ne bo več možno od marca na
prej. Do takrat pa se bodo stro
kovnjaki že morali potruditi, kra
jani pa z razumevanjem sprejeti 
predlagano rešitev, če hočemo, 
da se ne bomo zasipali z lastnimi 
smetmi, in to vsak pred svojo 
hišo, če »komunal'c« ne bo imel 
več kam odvažati. Po vsej burni 
razpravi je glasovanje le uspelo, 
z enim glasom proti je torej mož
na lokacija (poleg Suhadol in 
Kračka), za odpadke tudi Ozka 
dela v krajevni skupnosti Moste. 

Zbori so se ukvarjali tudi 
s problemom obstoja Rudnika 

(Nadaljevanje na 2. strani) 

DOMOVINA NAŠA JE 
SVOBODNA! 

Zaključna prireditev ob 70-letnici Delavskega kulturnega dru
štva Solidarnost je bila letos obenem tudi osrednja občinska 
slovesnost ob prazniku republike. 

V koncertnem programu sta se nam predstavila ženski in 
moški pevski zbor ter pihalni orkester in za zaključek skupaj 
izvedli skladbo svojega zaslužnega dirigenta Viktorja Mihelčiča 
Domovina naša je svobodna, ki ima glede na predpraznične 
dogodke še poseben pomen in težo. 

Janez Balantič 

Poročilo o gradnji 
PTT omrežja 

Razlaga 36. čl. odloka o pokopališkem redu in javnih po
grebnih svečanostih (Ur. I. SRS, št. 22/88) 

Na podlagi 182. čl. Poslovnika SO Kamnik in na predlog 
družbenega praboranilca samoupravljanja daje statutarno-
pravna komisija obvezno razlago 36. člena odloka o poko
pališkem redu in javnih pogrebnih svečanostih, ki se glasi: 
»Doslej uveljavljena razvrstitev že obstoječih grobov na 
enojne in dvojne ostane do prekopa oziroma ponovne od
daje grobov nespremenjena.« 

Navedeni člen odloka je potrebno razumeti tako, da doslej 
uveljavljena razvrstitev obstoječih grobov ostane nespreme
njena do takrat, ko sedanji najemnik grob opusti in se le-ta 
odda v najem drugemu najemniku. Obstoječe najemne po
godbe se po izteku časa za katerega so sklenjene, kadar je 
to v interesu najemnika, podaljšajo in v tem primeru ostane 
razvrstitev oz. širina groba nespremenjena. 

Predsednica statutarno-pravne komisije 
Alenka Kovačič, 1. r. 

Strokovna služba SKG in SO 
Kamnik je v Kamniškem občanu, 
na sestankih in na druge načine 
že večkrat objavila obsežna ob
vestila o izgradnji PTT omrežja 
v občini Kamnik. Večkrat se je 
pojavil očitek, da so poročila pre
več strokovna in nerazumljiva. 
Zato bomo danes poskušali na 
enostaven način povedati, kako 
je z napredovanjem del, koliko 
finančnih sredstev je zbranih za 
nabavo kablov in za gradbeno 
montažna dela, kakšne so inve
sticijske vrednosti posameznih 
odsekov omrežja v izgradnji in 
kakšne so predračunske investi
cijske vrednosti za celo investi
cijo. 

Pri načrtih, katere trase bomo 
gradili, večkrat pride do spre
memb, saj moramo pričeti pola
gati kable tam, kjer so se krajev
ne skupnosti odločile za montažo 

• Predsedstvo OK SZDL 

Staro mečemo proč, ne 
ponujamo pa nič novega 

Člani prededstva OKSZDL so 
se na svoji zadnji seji spopadli 
z nekaj pomembnimi vprašanji. 
Tako so se lotili aktualne proble
matike v krajevnih skupnostih, 
obravnavali so pomembna vpra
šanja iz skupščinskega gradiva, 
v sodelovanju s skupinama dele
gatov za republiško skupščino pa 

*o obdelali najpomembnejše spre
membe v vlogi občin, ki so posle
dica ustavnih sprememb, in obli
kovali stališča k delovnemu bese
dilu zakona o volitvah. 

Pri obravnavi aktualnega polo
žaja krajevnih skupnosti je se
kretar SZDL v uvodu poročal 
o rezultatih ankete, ki so jo za ta 
namen pripravili na SZDL. Naj
več govora je bilo seveda o reali
zaciji samoprispevkov, o posledi
cah spremenjene vloge občine, ki 

bo vplivala tudi na krajevne 
skupnosti - o tem je v posebnem 
pismu govoril predsednik izvrš
nega sveta in o večnih problemih 
s prostori, ki jih ima za opravlja
nje najnujnejših opravil le malo-
katera krajevna skupnost. Več 
pripomb je bilo tudi na bistveno 
zmanjšano strokovno pomoč 
mestnim krajevnim skupnostim; 
te so še do nedavnega imele svo
jega profesionalnega tajnika, ki 
je pomagal koordinirati akcije 
v krajevnih skupnostih. Ob od
hodu tajnika na novo dolžnost je 
bilo sicer rečeno, da bo v reorga
niziranem Zavodu poskrbljeno 
tudi za operativo v KS, sedaj pa 
ni od tega nič, so ugotavljali raz
pravljala. Predsedniki svetov 
krajevnih skupnosti le še stežka 
zberejo aktiviste v krajevnih 
skupnostih, ki so v današnjem 

času še kaj pripravljani prosto
voljno narediti. 

Za kakršnokoli akcijo v kra
jevni skupnosti imajo tako največ 
zaslug sami krajani, aktivisti 
SZDL, največkrat v sodelovanju 
z interesnimi skupnostmi. Pre
malo pa je povezave z upravnimi 
organi, predvsem pri svetovanju, 
ki ga je do nedavna tudi opravlja
la za to obstoječa služba na obči
ni. Zato vse več dela sloni le na 
predsednikih svetov krajevnih 
skupnosti, ki tega dela kmalu ne 
bodo več zmogli niti hoteli delati 
sami. Čeprav je povsod poudar
jeno odpravljanje administracije, 
zmanjševanje birokracije, pa se 
bo po besedah aktivistov SZD1 le 
moral nekje najti kak vir v prora
čunu, da se bo v bodoče s krajev
nimi skupnostmi nekdo ukvarjal 
profesionalno. Predstavnik izvrš

nega sveta je dejal, da bo to trši 
oreh, še posebno zaradi ustavnih 
dopolnil, ki bodo občino maloda-
ne postavile v vlogo krajevne 
skupnosti: »dobili smo vsa poo
blastila, da delamo s praznim 
žakljem.« V razpravo se je vklju
čil tudi predsednik občine in de
jal, da je ob vseh reformah, ki jih 
v zadnjem času obravnavamo, 
jasno le to, da padamo iz ekstre
ma v ekstrem. Staro mečemo 
proč, s tem je mislil predvsem na 
samoorganiziranost (v KS, pa tu
di v občinah), ne ponujamo pa 
nič novega, boljšega. Izvršni svet 
bo v bodoče zato po njegovem 
mnenju moral krepko razmisliti, 
kako bo opravljal te funkcije. 
Zakonodaja se sicer menja, ven
dar pa je po njegovem mnenju 
tudi v prehodnem obdobju treba 
misliti predvsem na teritorialni 
interes, interes krajanov, ni po
memben le interes po posamez
nih projektih. Mnogo kritičnih 
pripomb so imeli člani predsed
stva in skupin delegatov tudi na 
uresničevanje ustavnega zakona, 
s katerim se krši vloga občine, 
svoja kritična stališča pa so po
sredovali tudi v zvezi z volilno 
zakonodajo. 

R. G. 

kabelske in satelitske televizije, 
ker si ne smemo dovoliti, da bi 
skupne trase kopali dvakrat. 

Ponovno želimo pojasniti, da 
se telefonsko omrežje sestoji iz 
primarnega sistema (krajevno 
kabelskega omrežja oz. KKO), 
sekundarnega sistema (razvodno 
naročniškega omrežja oz. RNO) 
in hišnega priključka od PTT 
omarice na objektu do telefon
skega aparata. 

Celotni sistem se deli na tri 
področja in sicer VATC Bakov-
nik, ATC Center in ATC Stra
nje. Glede na najnovejše tehno
loške spremembe bo imela cen
trala Bakovnik 5.500 naročniških 
priključkov, centrala Stranje pa 
1000. Povezava med centralami 
bo izvedena z optičnim kablom, 
kar financira PTT Ljubljana. 

Za še boljše razumevanje, kaj 
je primarni in kaj sekundarni raz
vodni sistem: 

— primarno omrežje je pove
zava s kabli med centralami Ba
kovnik, Center in Stranje, 
vključno z dovodom do posamez
nih vasi ali sosesk z zaključkom 
na primarni omarici, 

- sekundarno omrežje je raz
vod od primarne omarice do sta
novanjskih in poslovnih objektov 
v vaseh ali soseskah. 
Predlagan je naslednji sistem fi
nanciranja: 

1. Primarno omrežje financira
jo naročniki s pristopnim dele
žem (občani, delovne organizaci
je in društva), samoupravna sta
novanjska skupnost, SIKCES, 
krajevne skupnosti s stopnjo 
0,6% - 0,9% od samoprispevka 
in Sklad stavbnih zemljišč občine 
Kamnik. 

2. Sekundarno omrežje mora
jo financirati naročniki telefon
skih priključkov sami na osnovi 
dejanskega izračuna po posamez
nih območjih. Glede zahteve, da 
se izračun izdela po posameznih 
KS, moramo pojasniti, da glede 
na izdelane projekte tak izračun 
ni vedno mogoč. Možno je izra
čunati stroške prispevka za se
kundarno omrežje po posamez
nih odsekih oziroma K-jih, ki pa 
potekajo po več krajevnih skup
nostih. Tako je izračunani pri
spevek za sekundarno omrežje 

povprečen za določeno število 
KS. Glede na to, da nekatere 
krajevne skupnosti zahtevajo 
obračun po posameznih KS, dru
ge pa, da je prispevek enoten in 
solidaren za vse naročnike v ob
čini Kamnik, kjer se gradi poštni 
razvod, bo potrebno izvesti us
klajevanje. Po uskladitvi bomo 
izračunali višino prispevka, ki ga 
je potrebno plačati za sekundarni 
razvod in obvestili vse krajevne 
skupnosti. Ravno tako bomo na
knadno podali obširno finančno 
poročilo o že zgrajenih objektih 
in potrebnih finančnih sredstvih, 
ki jih je potrebno zagotoviti za 
dokončanje primarnega in se
kundarnega razvoda omrežja. 
Tega poročila nismo uspeli izde
lati, ker nam Podjetje za PTT 
promet Ljubljana ni dalo konč
nih podatkov, kot je bilo zahte
vano na skupnem sestanku dne 
8. 11. 1989. Uspeli pa smo dobiti 
podatek, da je potrebno za naba
vo kablov za primarni sistem na 
področju dela Bakovnika ter ce
lotnem področju Centra in Stranj 
zagotoviti še sredstva v višini 
50,080.404.000 din (cena na dan 
20. 11. 1989). 

Investitor primarnega omrežja 
je Podjetje za PTT Ljubljana, se
kundarnega omrežja pa Sklad 
stavbnih zemljišč občine Kam
nik. Sklad stavbnih zemljišč mo
ra organizirati zbiranje finančnih 
sredstev tudi za primarno 
omrežje. 

Podjetje za PTT promet Ljub
ljana pa mora financirati dobavo 
in montažo telefonskih central 
Bakovnik in Stranje ter povezavo 
s centralo v Ljubljani. 

Za dobavo in montažo digital
ne telefonske centrale na Bakov-
niku je že sklenjena predpogod
ba z ISKRO v sodelovanju s Si-
emensom. Predvidevamo, da bo 
pričetek dobave in montaže tele
fonske centrale Bakovnik v sre
dini leta 1990, prve priključke pa 
lahko pričakujemo v letu 1991. 

Na medsebojnih sestankih je 
bilo dogovorjeno, da bodo dela 
zaradi tehničnih vzrokov napre
dovala po naslednjem vrstnem 
redu: 

(Nadaljevanje na 2. strani) 
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• S seje izvršnega sveta 

S krajo lesa na Veliki 
planini je treba prenehati 

Poročilo o gradnji 
PTT omrežja 

Ob vsakoletnem obravnavanju 
programa zimske službe, kinote
ka po ustaljenem programu, so 
na zadnji seji člani izvršnega sve
ta precej ogorčeni poslušali poro
čilo gozdarskega inšpektorja Bo
risa Krasnova o nedovoljenih 
sečnjah in gozdnih tatvinah na 
območju skupnih pašnikov Veli
ka in Mala planina. Po njegovih 
besedah je gozdarska inšpekcija 
v preteklosti skušala doseči, da bi 
se v zvezi s sečnjami drevja na 
območju skupnih pašnikov oziro
ma pašnih skupnosti v občini 
končno uvedel red in da bi se 

prenehalo kršiti gozdarske pred
pise ter zakonodajo. 

Člani izvršnega sveta so torej 
izvedeli (pa ne prvič), da se les iz 
družbenih gozdov dobesedno 
krade, ne uporablja se za skupne 
potrebe pašne skupnosti, ampak 
se vozi v dolino in z njim prekup-
čuje. To je bojda že zelo donosen 
posel, saj je računica preprosta, 
kot je pojasnil gozdarski inšpek
tor: iz kubika smrekovine lahko 
narediš približno 800 skodel ozi
roma krovnih deščic, vsaka pa 
stane po eno nemško marko. Ne
malokrat pa iz družbenega gozda 

Spominska slovesnost 
na Rudniku 
Vse svojce, preživele borce NOV, občane predvsem pa mla
dino 

VABIMO 
da se v soboto, 6. januarja 1990, ob 10. uri, udeleže spominske 
žalne slovesnosti pri spomeniku padlim na Rudniku, v počasti
tev spomina na padle borce in aktiviste NOB pred 45 leti. 
Krajevni odbor ZZB NOV Občinski odbor ZZB NOV 
Duplica-Volčji potok Kamnik 

PROTESTIRAMO! 
Z napovedjo Odbora združenja za vrnitev Srbov in Črnogor

cev na Kosovu, da namerava 1. decembra v Ljubljani prirediti 
miting resnice, se kamniški borci ne strinjamo. Naše stališče in 
prepričanje je, da je v Jugoslaviji veliko težjih in resnejših 
problemov, ki bi jih morali rešiti. Mitingi pa ne morejo ničesar 
prispevati k učinkovitemu odpravljanju vzrokov in posledic seda
njega položaja na Kosovu, še manj pa k izboljšanju čedalje 
slabših mednacionalnih odnosov. 

Sožitje med narodi in narodnostmi je mogoče samo v miru, 
zaupanju, svobodi in spoštovanju razlik. Zato bi bilo mnogo 
bolje, da se odbor združenja za vrnitev Srbov in Črnogorcev na 
Kosovu zavzema za ukinitev izrednih razmer, za zaustavitev 
političnih procesov in za razglasitev amnestije za politične zapor
nike. Samo po tej poti se lahko vrne na Kosovo mir in varno 
počutje. Ne pa, da Slovence poučuje, da slovensko politično 
vodstvo ni dobro in da nam ne pojasnjuje resnice. 

Kamniški borci našemu slovenskemu političnemu vodstvu 
zaupamo in ga podpiramo v vseh njegovih naporih za mir in 
sožitje med narodi. Podpiramo vse tiste, ki nosijo politično 
odgovornost in si pošteno prizadevajo, da najdejo pravično pot iz 
današnjega stanja brez sovraštva in nasilja. 

Nikakor ne pristajamo na to, da bi kdo od zunaj poskušal 
menjati naše slovensko vodstvo. Vsak narod - tudi slovenski 
ima pravico, da sam postavlja in odstavlja svoje voditelje (to 
trdijo in delajo tudi oni) zato kamniški borci protestiramo proti 
vsem namigovanjem, da bi lahko kdo drug kot naš slovenski 
narod odločal o njegovi usodi, njegovi prihodnosti in njegovem 
vodstvu. Ali je naše vodstvo dobro ali ne, oziroma kdaj ne bo 
dobro bomo Slovenci sami ugotovili - to pravico imamo in tudi 
zrno od plev znamo ločiti. Za zdaj pa naše vodstvo uživa vso 
podporo kamniških borcev. Sicer pa menimo, da so časi taki, da 
je treba delati, ne pa prirejati mitinge. 

Za občinski odbor 
predsednik 

Janez Prezelj 

Bojazen pred smetmi 
večja od skrbi 
za socialno varnost 
(Nadaljevanje s 1. strani) 
kaolina in sprejeli predlog odloč
be o uvedbi postopka redne likvi
dacije rudnika kaolina iz Črne. 
Kljub resnosti odločitve pa so de
legati za to porabili veliko manj 
časa kot za smeti. Delegati vseh 
zborov so se strinjali, da je seve
da v času zapiranja rudnika, ki 
bo trajalo približno dve leti, tre
ba poskrbeti za socialno varnost 
delavcev - nekatere predčasno 
upokojiti ali jih prekvalificirati. 
Občinski sindikalni svet je 
v družbenopolitičnem zboru 
predlagal, da je treba sprejeti po
seben program socialne varnosti 
zaposlenih delavcev v delovni or
ganizaciji, pa tudi v občini. Pred
sedstvo SZDL pa je predlagalo, 
da se ob zapiranju rudnika po 
posebnem projektu predvidi tudi 
ustrezen družbeni nadzor, ki naj 
zagotovi stalno skrb za ekologijo, 
saj že sedaj obstaja nezaupanje in 
bojazen občanov, da bi se jama 

izkoristila za kakršnekoli, še naj
manj pa nevarne odpadke. 

Sprejeta je bila tudi pobuda 
sindikata, da skupščina predlaga 
raziskovalni skupnosti, zavodu 
za zaposlovanje, delovnim orga
nizacijam in drugim, da se v obči
ni ustanovi razvojni sklad. Ob
činski sindikalni svet bo v skladu 
z zaključki svoje razširjene seje 
v ta sklad vložil kot začetni kapi
tal del sredstev, ki so planirana 
za pomoč osnovnim organizaci
jam. Skupščina naj bi za organi
zacijsko izpeljavo tega predloga 
določila pristojno strokovno 
službo. 

Delegati so med drugim na 
zadnji seji sprejeli še poročilo 
o izvajanju ustavnega zakona 
v občini Kamnik, izhodišča za 
pripravo odloka o proračunu ob
čine za leto 1990 in osnutek spre
memb in dopolnitev odloka 
o proračunu občine Kamnik za 
leto 1989. R O M A N A GRČAR 

na ta način izginejo smreke, ki 
imajo tudi po 4 kubične metre. 

Nedisciplina pašnih upravičen
cev je po besedah inšpektorja ze
lo velika. Pravice si enostavno 
jemljejo sami. To je po besedah 
pravobranilca moč pojasniti eno
stavno s podedovanimi nerazčiš
čenimi lastninskimi razmerji in 
neurejenimi mejami. Ljudje si 
zato enostavno vse prilaščajo. 

Sicer pa je po besedah inšpek
torja od mnogih skupnih pašni
kov največ problemov v zvezi 
s sečnjo drevja na skupnih pašni
kih Velike, Male in Gojške plani
ne, najbolj urejena pa so razmere 
na Bibi planini. Predsednik izvrš
nega sveta je na seji poudaril, da 
takega »smrekocida« ne moremo 
več gledati, še manj pa smo še 
naprej kot občina pripravljeni 
prenašati tako anarhijo življenja 
na Veliki planini. Ljudi bo konč
no za to treba kaznovati, če ne 
drugače, tudi z zaporom. Če no
čemo popolnoma uničiti Velike 
planine, moramo hitro ukrepati! 
Na blejskem območju po bese
dah gozdnega inšpektorja ni no
benih problemov, odkar so dva 
zaradi takih gozdnih kraj zaprli. 

Ljudi, ki se na Veliki planini 
preživljajo s pašništvom, gozdar
jenjem in še čim, očitno ne zani
ma ekologija, erozija, še manj pa 
jim je mar estetika. Očitno nere
di na področju lastnine nekate
rim prav ustrezajo, zato bo po 
besedah članov izvršnega sveta 
najprej treba poskrbeti za red 
v lastnih službah, ki se ukvarjajo 
s kmetijsko problematiko. Te 
morajo do konca leta ugotoviti, 
čigavo je kaj in določiti meje paš
nikov. Razmisliti bi veljalo tudi 
o uvedbi čuvajske službe na Veli
ki planini. Izvršni svet ob tej pri
ložnosti opozarja tudi vse obisko
valce, delavce in prebivalce Veli
ke planine, da se obnašajo bolj 
samozaščitno in da vsako sumlji
vo prevažanje lesa po planini in 
nedovoljene poseke takoj prijavi
jo inšpektorju ali policiji. Poleg 
samozaščitnega delovanja pa naj 
bi izvršni svet pozval tudi sodiš
če, da primere že raziskanih kraj 
takoj začne obravnavati. 

R. G. 

(Nadaljevanje s 1. strani) 
1. Omrežje na področju 

VATC Bakovnik, ki ima šest pri
marnih linij (Kl do K6) in pet 
sekundarnih linij. 

2. Omrežje na področju ATC 
Center, ki ima devet primarnih 
in šest sekundarnih linij. 

3. Omrežje na področju ATC 
Stranje, ki ima dve primarni in 
dve sekundarni liniji. 
Napredovanje del: 
A. Projektiranje 

1. Izdelani so vsi glavni pro
jekti za primarno omrežje Ba
kovnik, Center in Stranje. Za ce
lotno primarno omrežje centrale 
Bakovnik je že pridobljeno grad
beno dovoljenje. Za območje 
central Center in Stranje PTT 
Ljubljana zbira soglasja lastnikov 
parcel in soglasja komunalnih or
ganizacij. 

2. Za sekundarno omrežje so 
za področje central Bakovnik in 
Center že izdelani glavni projek
ti. Za področje Centra in Stranj 
izdelujemo spiske lastnikov par
cel, na osnovi katerih bodo kra
jevne skupnosti zbirale soglasja 
za prekope, za področje Bakov-
nika pa so zbrana že vsa soglasja 
in v postopku je pridobitev sogla
sij komunalnih organizacij. 
B. Izgradnja omrežja 

Zgrajeno je primarno omrežje 
na kablu K-l na področju KS 
Volčji potok. Na področju KS 
Šmarce in Nožic se je primarni 
del omrežja pričel polagati šele 
25. 10. 1989 zaradi zamud pri 
izkopu jarkov. Na kablu K-5 
v KS Podgorje so dela v zaključni 
fazi. Sekundarno omrežje pa je 
že položeno v KS Volčji potok 
zaradi velike angažiranosti grad
benega odbora in krajanov pri 
izkopih, zasipih in seveda zbira
nju sredstev. 

Dne24. 11. 1989 je bila podpi
sana tudi pogodba za izvajanje 
primarnega omrežja na odsekih 
K-2 in K-3, t. j . na področju KS 
Duplica v višini 8.309,955.000 
din. 
C. Nabava kablov 

Za področje Bakovnika je po
trebno za nabavo kablov za pri
marno omrežje zagotoviti še 
848,430.000 din (cca. 3.638 
m različnih kablov). S tem bodo 
nabavljeni vsi primarni kabli za 
centralo Bakovnik. Dobavljeni 
so tudi vsi kabli za sekundarni 

razvod za odsek K-l (Šmarca, 
Volčji potok, Nožice). Sedaj je 
naša naloga zagotoviti čimveč 
sredstev za nabavo kablov, pred
vsem zaradi velikih podražitev, 
ki jih uveljavljajo proizvajalci. 

Glede medsebojnega dogovo
ra, da bodo KS same na lastne 
stroške in v svoji organizaciji iz
kopale in po polaganju kablov, 
kar mora izvršiti strokovna orga
nizacija, zasule jarke in asfaltira
le poškodovani asfalt, je že prišlo 
do problemov, ker se KS niso 
dovolj angažirale in organizirale. 
Na tak način se bo cena investici
je lahko znatno znižala. Za us
klajeno delo morajo krajevne 
skupnosti določiti gradbene od
bore za izgradnjo PTT omrežja 
v svoji KS. Vso pomoč pri izgrad
nji mora nuditi SKG Kamnik. 

Dne 21. 9. 1989 je bil širši se
stanek s predsednikom IS, pred
sednikom sklada, predstavniki 
pošte, predstavniki odbora za 
usmerjanje akcije pri izgradnji 
PTT omrežja in odbora za druž-
beno-politični nadzor ter pred
stavniki SKG-ja o problematiki 
napredovanja del in zagotavlja
nja finančnih sredstev. Obravna
vali so širše poročilo strokovne 
službe in sprejeli naslednje skle
pe, ki jih je dne 17. 10. 1989 
obravnaval in potrdil tudi izvršni 
svet SO Kamnik: 

1. Obvesti se vse KS o izraču
nu stroškov za gradnjo sekundar
nega omrežja, ki jih morajo na
ročniki plačati poleg že plačane
ga prispevka za primarni del. 

2. Glede na dogovor, da mo
rajo KS na lastne stroške in 
v svoji organizaciji izkopati in po 
polaganju kablov zasuti jarke, 
adaptirati poškodovani asfalt in 
vzpostaviti okolico v prvotno sta
nje, je bilo sklenjeno: v kolikor 
KS ne bodo hotele izvršiti tega 
dogovora, se izkop in zasip izvrši 
in financira prek Sklada stavbnih 
zemljišč občine Kamnik, stroški 
pa se zaračunajo KS oz. naročni
kom. To je mišljeno za primarno 
in sekundarno omrežje na tistih 
odsekih, kjer se ne vrši izkop nad 
obstoječim kablom. 

3. Glede na vprašanje ali je 
s plačanim prispevkom za izgrad
njo primarnega dela (ob vpisu) in 
prispevkom za sekundarni del 
dolžan naročnik plačati še more
bitne dodatne stroške ob priklju

čitvi, je bilo sklenjeno: naročnik 
je s plačilom stroškov za izgrad
njo primarnega in sekundarnega 
dela plačal vse stroške razen no
tranje priključitve od ptt omarice 
na stanovanjskem objektu do te
lefonskega aparata. 

4. Stroški za sekundarni del se 
zaračunavajo naročnikom le na 
tistih področjih, kjer se gradi pri
marno omrežje. 

5. Organizacija izkopov za po
laganje kablov mora biti izvede
na v rokih, ki jih zahteva poo
blaščeni izvajalec del, v nasprot
nem primeru je KS dolžna plačati 
podražitve, če jih bo zahteval iz
vajalec zaradi upravičenih raz
logov. 

6. Za tiste KS, ki imajo izgla
sovan samoprispevek, se naroč
nikom zaračunavajo tudi tisti 
stroški, ki bi jih morala pokriti 
KS s stopnjo 0,9% od samopri
spevka. 

7. Za tiste KS, kjer je izračun 
za plačilo sekundarnega omrežja 
na posameznega naročnika izred
no visok (n. pr. KS Sela, KS 
Srednja vas) se bo plačilo tega 
prispevka usklajevalo v skladu 
stavbnih zemljišč. 

Do 20. 11. 1989 je bilo sklenje
nih pogodb za 2.752 telefonskih 
priključkov. Torej je danes na 
razpolago še 1248 telefonskih 
priključkov. Prosimo vse, ki bi se 
še želeli prijaviti za telefonski 
priključek, da to čimprej storijo. 

Cena telefonskega priključka 
za primarni del je od 15. 11. 1989 
dalje 41,429.500 din, ki pa se me
sečno revalorizira. V kolikor že
lijo naročniki plačati prispevek 
v več obrokih, je znesek višji.. 

Finančno poročilo o prihodkih 
in odhodkih za nabavo kablov in 
financiranje posameznih del po 
objektih je zelo obsežno, zato 
bomo to poročilo objavili kasne
je. To poročilo bodo prejele tudi 
vse krajevne skupnosti. Objavili 
bomo tudi odgovore na delegat
ska vprašanja, ki so bila postav
ljena na skupščinskem zboru kra
jevnih skupnosti dne 22. 11. 
1989. 

Vse ostale informacije lahko 
dobite na Stanovanjskem in ko
munalnem gospodarstvu KSG 
Kamnik, Steletova 8 (tel. 832-
211). 

Za SKG Kamnik 
Janez Turnšek 

Kako obnavljamo staro 
mestno jedro Kamnik 

Prvo odločbo o zavarovanju 
kulturnih spomenikov in zname
nitosti občine Kamnik je sprejela 
SO Kamnik oktobra 1965. leta in 
takrat je Kamnik začel zavestno 
obnavljati svoj zunanji izgled. Ta 
obnova, žal res samo zunanjosti, 
seje stopnjevala do praznovanja 
750-letnice mesta, nato pa je za
čelo delo zopet zamirati. 

V tem obdobju je bila narejena 
tudi prva celovita študija o revi
talizaciji mesta Kamnik, ki jo je 
leta 1980 objavila Fakulteta za 
arhitekturo Univerze v Ljubljani. 

Žal se je ta študija ustavila sa
mo pri arhitektonskih in kraji-
narskih elementih, medtem ko 
komunalna in prometna ureditev 
v teh študijah nista bili zajeti. 

Naslednji kakovostni premik 
je bil storjen s sprejetjem odloka 
o razglasitvi starega mestnega je
dra Kamnika za kulturni in zgo
dovinski spomenik, ki ga je SO 
Kamnik sprejela v novembru 
1986. leta. 

Tedaj se je aktivnost okrog ob
nove mesta zopet povečala in po
leg zahtev o celoviti prenovi po
sameznih hiš se je ponovno priče
lo aktivneje delati pri pripravi ce
lovitega prostorskega plana - re-
vitalizacijskega načrta, ki bo 
obravnaval mesto kot celoto, 
istočasno pa dovoljeval obnovo 
čisto majhnih območij ali celo 
posameznih hiš, vendar vse kot 
del bodoče organizirane celote. 

Sedaj veljavni prostorski načrti 
razdeljujejo namreč mestno ob
močje le na nekaj velikih zazidal

nih območij in vsaka posamezna 
prenova zahteva izdelavo zazi
dalnega načrta celega območja. 
To nemogoče, neživljenjsko in 
predrago urejanje prostora bo
mo, upamo vsaj, z novim revitali-
zacijskim načrtom poenostavili, 
približali ljudem in tudi pocenili 
postopek in ves »križev pot«, ki 
je potreben, da se občan Kamni
ka dotolče do gradbenega dovo
ljenja. 
Vztrajamo, da bo v tem revitali-
zacijskem načrtu obdelan tudi 
cestni in železniški promet, pri
kazane rešitve ogrevanja hiš 
v mestu in rešitve vseh komunal
nih problemov mesta. 

Sedaj ste verjetno že tudi sami 
zaslutili odgovor, zakaj se, na 
primer, ne obnovi cesta na Šutni, 
ki je že prav žalostnega izgleda. 

Želimo delati kolikor toliko 
načrtno in z obnovo cestišča in 
pločnikov, ki bi jih bilo treba že 
čez leto ali dve vse razkopati, ne 
želimo metati denarja skozi 
okno. 

Denar smo zato vložili raje 
v celovito prenovo posameznih 
objektov, kjer je možnost nev-
klapljanja v celoto minimalna. 

Pričeli smo na severnem 
obrobju mesta z obnovo hiše na 
Tomšičevi 11. Objekt je razpa
dal, bil je brez ustreznih sanitarij 
(kot še veliko v Kamniku); po 
prenovi pa je v pritličju lepa trgo
vina, v nadstropju in na podstreš
ju pa je deset lepih udobnih sta
novanj. 

Nadaljevali smo z ureditvijo 

območja ob Poti na Poljane, kjer 
smo uredili veliko parkirišče, ki 
pa se ga Kamničani nikakor ne 
morejo navaditi in še vedno par
kirajo tik ob Frančiškanskem sa
mostanu ali celo pred samim 
vhodom v cerkev. Ali bomo »mo
rali res s preprekami spremeniti 
odnos ljudi do spomenika, ki bo 
čez dobri dve leti praznoval 500-
letnico ustanovitve?! 

Tudi to je del obnove! 
Naš prispevek k tej obletnici je 

tudi izgradnja novega samostan
skega zidu, v katerega smo po
novno vgradili stari kamniti got
ski portal, ki je bil nekoč vzidan 
v starem samostanskem zidu, ki 
je stal na mestu sedanjega keg
ljišča. 

Kegljišče je pač ostanek naše 
žalostne bližnje preteklosti in se
daj se z ureditvenim načrtom te
ga območja trudimo z novimi 
kvalitetnimi objekti to prikriti in 
vključiti v celoto. 

Izdelava načrtov za to območje 
je v zaključni fazi in še letos bo
mo že pričeli s prvimi adaptacij-
skimi - deli na hiši Titov trg 
3 (nekdanja Albrehtova hiša). 

V naslednjem letu se bodo de
la nadaljevala še na hiši Titov trg 
5, pričeli pa bomo tudi z gradnjo 
dveh novih objektov v tem ob
močju, ob Šlandrovi ulici, to je 
na strani proti samostanu. 

Naš prispevek k praznovanju 
samostana ne bo torej samo pre
selitev strank iz samostana v le
tošnjem letu, ampak tudi celovita 
ureditev tega območja. 

Severni vzhod v Kamnik bo 
takrat dokončno urejen, in upa
mo dostojen vsebine za njim. 

Drugi objekt, ki je povzročil 
v Kamniku že kar nekaj govoric, 
je hiša na Titovem trgu 23 
(zgradba južno od občine). Če
prav izgleda, da se v hiši ne doga
ja nič, je bilo tudi tu že veliko 
narejenega. Od preselitve 
strank, kar povsod predstavlja 
največji problem, prek zahtev 
Zavoda za varstvo naravne in 
kulturne dediščine iz Kranja, in 
sanacije objekta (podbetoniranje 
temeljev, utrditev zidov in obo
kov), smo se sedaj pretolkli do 
izdelave projektov za pridobitev 
gradbenega dovoljenja. 

Hiša sama je res imenitna in 
zato zasluži tudi primerno nase
litev. 

Pritličje smo namenili kvalitet
nim lokalom, v nadstropju pa bo
mo Kamničani le dočakali uredi
tev lepe poročne dvorane. Poleg 
te dvorane bi radi uredili stalno 
prodajno razstavo kamniškega 
gospodarstva in starih kamniških 
obrti in morda še kakšen kvalite
ten trgovski lokal. 

V podstrešju pa bodo urejena 
velika prostorna podstrešna sta
novanja, dostopna po lastnih, lo
čenih stopnicah. 

Čas in prostor nam ne dopuš
ča, da bi še nadaljevali. Preveč je 
še tega, kar ljudi zanima v zvezi 
s prenovo Kamnika. Od tega, ka
ko se denar zbira, kako se »obra
ča« in kako se seveda troši, do 
tega, kaj nameravamo še naredi
ti. Tu je še zgodba stare knjižni
ce, pa kapelica na Malem gradu, 
pa Maistrova rojstna hiša in še in 
še. 

Da bralcev ne bi utrujali, bo
mo o tem napisali kaj več v pri
hodnji številki. SKG Kamnik 

IVO STRAŽAR 
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ČLANSKA IZKAZNICA 

SZDL 

SOCIALISTIČNA ZVEZA 
SLOVENIJE 

I. UVOD 
Smo na pomembni prelomnici 

našega družbeno-ekonomskega 
in političnega življenja, saj spre
menjena Ustava SR Slovenije ter 
razgibana dogajanja na sloven
skem političnem prizorišču terja
jo temeljit premislek tudi o pri
hodnosti političnega življenja pri 
nas. Skladno s preoblikovanjem 
ostalih družbenopolitičnih orga
nizacij in nastajanjem novih gi
banj ter zver, se bo prenovila in 
spremenila tudi vloga, organizi
ranost ter oblika delovanja soci
alistične zveze. 

Seveda si moramo biti pri tem 
v resnici na jasnem o ciljih, ki jih 
želimo doseči, prav tako pa tudi 
realno oceniti stanje, razmere in 
potrebe. 

S prenovo Socialistične zveze 
ne smemo zavreči nekaterih nje
nih izkušenj in nesporno prizna
nih kvalitet, saj dejansko preno
va pomeni samo ustrezno prila
goditev njene sedanje vloge spre
menjenim družbenim potrebam. 
To pa terja ohranitev in izpolni
tev tistih specifičnosti, ki ji že 
danes dajejo pečat posebne insti
tucije in takšno avtonomnost, ki 
ne krni avtonomnosti drugih. 

Vsaka organizacija mora dolo
čiti svoje okvire s programom, ki 
je lahko motiv za vključitev 
v članstvo. Pogoji za članstvo 
v socialistični zvezi morajo biti 
dovolj široki, da omogočajo 
vključitev različnih subjektov, 
obenem pa morajo biti tudi do^ 
volj natančni in zavezujoči. Član
stvo je prostovoljno, s tem, da 
mora vsaka organizacija, dru
štvo, družbena organizacija ali 
zveza na določen način izraziti 
svojo voljo in interes za včlanje-
nje. Prav za slednje ne pomeni 
več tudi pogoj za njihov legalni 
obstoj oz. normalno delovanje. 
Članstvo je treba omogočiti tudi 
tistim posameznikom, ki so hkra
ti člani drugih političnih organi
zacij, saj je vključenost v več or
ganizacij normalna lastnost in 
potreba sodobnega človeka. Se
veda pod pogojem, da takšno 
članstvo ne ovira izpolnjevanje 
pogojev in pravil posamezne or
ganizacije (podobno velja za ko
lektivne članice). 

Smatramo tudi, da se ljudje za
radi praktičnih razlogov ne bodo 
za vsako vprašanje želeli vedno 

sproti opredeljevati, ampak se bo
do v določenih zadevah vnaprej 
priključili stališčem organizacije, 
kateri člani so. Prav tako pa bo
do imeli tudi takšne interese, ki 
bi jih sicer želeli izražati ia uve
ljaviti, ne da bi se zato hkrati 
želeli vključevati v eno od obsto
ječih političnih organizacij ali pa 
zato oblikovati svojo, in za takš
ne je SZDL odprta organizacija. 

Socialistična zveza bo še vedno 
lahko prostor za soočanje različ
nih interesov in pogledov o posa
meznih družbenih vprašanjih, 
različnih političnih subjektov, od 
posameznikov do političnih orga
nizacij. Preko nje bi v procesu 
družbenega odločanja pripeljali 
tudi vse tiste ideje, interese in 
gibanja, ki se ne želijo instituci
onalizirati kot politične in druge 
družbene organizacije. 

V teh uvodnih razmišljanjih so 
podane nekatere specifičnosti 
nove organiziranosti, kijih bomo 
kritično s predlogi in pripomba
mi obravnavali na programsko 
volilr.il. sejah KK SZDL, OK 
SZDL in RK SZDL. Da bi izho
dišča za nadaljnji razvoj SZDL 
postala tudi naša izhodišča, bo 
potrebno odgovoriti na vsa vpra
šanja naše organiziranosti in de
lovanja v prihodnje, zato predla
gamo, da z obkrožitvijo odgovo
rov sooblikujete naša skupna iz
hodišča. Pri tem bomo izhajali iz 

Z demokratizacijo in 
ustvarjalnostjo 
v bogatejše življenje 

osnovnega vprašanja: KAKŠNO 
SZDL HOČEMO! 

VPRAŠANJE: 
1. SZDL mora postati? 
ODGOVOR: (ustrezno obkroži) 
a) politična organizacija z lastnim 
programom in individualnim 
članstvom 
b) samostojna družbenopolitična 
organizacija z individualnim in 
prostovoljnim kolektivnim član
stvom ter lastnim programom, ki 
bo tudi organizacija državljanske 
pobude in kontrole 
c) ostane naj takšna kot je 
z manjšimi spremembami 
d) nekaj drugega (napiši) 

2. SZDL naj združuje? 
ODGOVOR: 
a) samo svoje članstvo 
b) druge družbenopolitične orga
nizacije in družbene organizacije 
in društva ter svoje članstvo in 
začasne člane 
c) ostane naj sedanji princip ko
lektivnih članov in neobveznega 
individualnega članstva 
3. Smatramo, da je ustreznejši? 
ODOGVOR: 
a) strankarski pluralizem 
b) nestrankarski pluralizem 
4. SZDL mora imeti drugačen 
položaj kot druge DPO? 
ODGOVOR: 
a) DA 
b) NE 
5. Krepiti mora svojo avtonom
nost? 
ODGOVOR: 
a) DA 
b) NE 
6. Članstvo v Socialistični zvezi 
ne sme biti prepreka za samo
stojno delovanje političnih sub
jektov izven nje? 
ODGOVOR: 
a) DA 
b ) N E 
7. Kakšno vlogo naj ima SZDL 
v političnem sistemu? 
ODGOVOR: 
a) opravljati mora dejavnost po
sebnega družbenega pomena 
b) poseben družbeni pomen naj 
ohrani samo v izjemnih primerih 
in sicer na področjih: (napiši) 

c) ukvarja naj se samo s tistimi 
vprašanji, ki jih bo posebej izpo
stavilo članstvo 
d) pobude članstva in državljan
ske pobude prenašati direktno 
v skupščinski sistem 
8. SZDL naj se preimenuje? 
ODGOVOR: 
a) v Socialistično zvezo Slovenije 
b) ostane naj Socialistična zveza 
delovnega ljudstva 
c) drugo (napiši) 

Opomba: Anketo je potrebno 
skupaj s pripombami in predlogi 
za program KK SZDL, OK 
SZDL in RK SZDL poslati na 
OK SZDL Kamnik, Titov trg 1 

OSNUTEK 
IZHODIŠČ ZA 
PRIPRAVO 
OBČINSKEGA 
PROGRAMA SZDL 

Občinska organizacija sociali
stične zveze Slovenije v občini 
Kamnik povezuje in združuje 
krajevne organizacije na območ
ju občine in zainteresirane druž
benopolitične organizacije in 
druge oblike političnega združe
vanja državljanov ter družbene 
organizacije, društva in druga in
teresna združenja na ravni obči
ne. Občinska organizacija deluje 
na podlagi programa Socialistič
ne zveze Slovenije in program
skih nalog, ki jih sprejme za ures
ničevanje tega programa v ob
čini. 

OSNUTEK 

PROGRAMSKE 
NALOGE OBČINSKE 
ORGANIZACIJE 
SOCIALISTIČNE 
ZVEZE KAMNIK 

A) NALOGE, KI JIH 
BOMO IZVAJALI 
V ZVEZI 
S PROGRAMOM 
1. Splošne naloge 

Občinska organizacija Soci
alistične zveze Slovenije v obči
ni Kamnik si bo po svojem 
članstvu, organih in v okviru 
oblik in metod delovanja, pri
zadevala za uresničevanje vseh 
postavk programa Socialistične 
zveze Slovenije. 

Naloge iz programa, ki so 
konkretizirane na občinski rav
ni, bomo uresničevali s sklepi 
organov in na podlagi delovnih 
dogovorov, neposredno z jav
nim delovanjem in po svojih 
predstavnikih v skupščinskem 
sistemu. 

Uresničevanje nalog iz pro
grama, ki jih konkretizirajo 
krajevne organizacije, bomo na 
podlagi delovnih dogovorov in 
opredelitev v oblikah in meto
dah delovanja podpirali, in pre
ko oganov s svojimi predstavni
ki podpirali tudi v skupščini. 
Hkrati se bomo zavzemali, da 
na podlagi aktualnih potreb, 
sprotno sooblikujemo izvrševa
nje občinskega in republiškega 
programa. 
2. S programom bomo v občini 
uveljavljali svoj vpliv 

a) Na področju gospodar
skega 
razvoja ZA 

- tržne mehanizme in do
bičkonosno poslovanje ne gle
de na vrsto lastnine; Veliko 
planino in druge neizkoriščene 
gospodarske potenciale odpira
mo vsem iniciativam. 

- ustrezno produktivno za
poslovanje z vključevanjem 
predvsem tiste delovne sile, ki 
prebiva in je na razpolago na 
območju občine (z izjemo viso
ko strokovnih kadrov, ki jih še 
vedno primanjkuje na posa
meznih področjih); 

- razbremenjevanje gospo
darstva, kar ne sme biti samo 

parola; 
- odpiranju in sanaciji takih 

obratov, ki bodo ekološko in 
prostorsko sprejemljivi v na
šem okolju, 

b) Na področju varovanja 
okolja ZA 

- nujne ukrepe in maksi
malno zmanjšanje okolju škod
ljivih snovi vseh večjih osnaže-
valcev v občini, 

- strokovno oz. ekološko 
najbolj sprejemljivo in uteme
ljeno varianto odlagališča od
padkov v občini ter zaprtje in 
saniranje odlagališča na Du
plici, 

- čistejšo Kamniško Bistri
co ter druge onesnažene vodo
toke, 

- plinifikacija mesta za či
stejšo ozračje. 

c) Na področju kmetijstva 
ZA 

- varovanje in trajno zašči
to kmetijskih zemljišč, 

- bolj strokoven pristop in 
večji posluh za kmetijsko pro
blematiko in izenačitev družbe
nega, zadružnega in zasebnega 
sektorja, 

- dokončno in pravično 
ureditev sporov, ki izvirajo iz 
slabo izvedenih melioracijskih 
del oz. arondacij in komasacij 
ter najustreznejše vzdrževanje 
skupnih objektov teh področij, 

- za pravično in odgovorno 
ureditev problemov pašnih 
skupnosti v občini ter ustanovi
tev kmetijsko-gozdarskih za
drug. 

č) Na področju prostorskega 
urejanja ZA 

- bolj celovit in kar najbolj 
strokoven pristop do tovrstne 
problematike z upoštevanjem 
in argumentiranjem različnih 
želja in potreb, 

- postopno saniranje in 
učinkovito razrešitev in oživi
tev starega mestnega jedra 
v Kamniku 

- hitrejše reševanje spornih 
prostorskih vprašanj z vidika 
učinkovitega dela posameznih 
organov oz. služb, 

- dokončno ureditev pro
metnega režima v mestu 
Kamnik, 

- odpravo vseh arhitekton
skih ovir, predvsem za inva
lide. 

d) Na področju družbene de
javnosti ZA 

- takšne sistemske uredi

tve, ki bodo zagotavljale po eni 
strani strokovno najprimernej
še in z družbenega vidika naj
bolj smotrne odločitve, po dru
gi strani pa delavcem v teh de
javnostih ustrezen družbeno
ekonomski položaj in z gospo
darstvom ustrezno primerljive 
osebne dohodke, 

— odgovorno gospodarjenje 
oz. vzdrževanje objektov druž
benega značaja, 

— pomembnejšo vlogo in 
razvoj kamniške knjižnice. 

e) V normativnem urejanju 
državnih in družbenih zadev 
(oblikovanju in sprejemanju 
novih Ustav SFRJ in SRS, 
predhodnih in sistemskih za
konskih rešitev ter statutarnih 
sprememb in dopolnitev obči
ne) se bomo zavzemali ZA 

— javne in nedvoumne opre
delitve pristojnosti državnih or
ganov oz. državne uprave ter 
nadzor nad njihovim delom, 

— ustrezen vpliv državljanov 
v vseh sferah družbenega in 
javnega življenja. 

f) Na področju proračunske 
porabe ZA 

— takšen proračun; ki bo 
omogočal občini opravljati vse 
njene funkcije ob hkratni raci
onalizaciji sistema, 

— naš prispevek k zmanjša
nju proračunske porabe tako, 
da bomo v okviru možnosti kar 
najbolj racionalizirali stroške 
delovanja in poslovanja občin
ske konference in se bomo te
mu primerno tudi kadrovsko 
organizirali. 

g) Na področju javnega ob
veščanja ZA 

— redno izhajanje Kamni
škega občana, katerega bomo 
kot ustanovitelji in izdajatelji 
skušali še vedno obdržati, kljub 
nekaterim objektivnim teža
vam pri finančnem pokrivanju 
izhajanja, 

— izboljšanje obveščanja 
v občini z uveljavljanjem novih 
lokalnih medijev (CATV). 

h) ZA upoštevanje človeka 
— prisluhnili bomo človeku 

v težavah in skušali vplivati na 
rešitev problema. 

— še naprej bomo odprti za 
vse oblike pomoči humanitar
nim organizacijam in dru
štvom, 

— socializem je tudi moja 
opredelitev, ko se razvija kot 
humana družba za človeka. 

B) ORGANIZACIJSKI 
OKVIRI DELOVANJA 
1. Članstvo 

Delovni ljudje in občani se na 
podlagi soglasja s programom 
Socialistične zveze Slovenije pro
stovoljno kot člani vključujejo 
v Socialistično zvezo Slovenije 
v krajevnih organizacijah SZS in 
neposredno v občinski organiza
ciji SZS. 

Evidenca individualnih članov 
SZS se vodi v krajevnih in občin
ski organizaciji (glede na mesto 
včlanitve) in zbirno v občinski 
organizaciji. 

Na ravni občine se družbeno
politične organizacije in druge 
oblike političnega združevanja 
državljanov ter družbene organi
zacije, društva in druga interesna 
združenja občanov (s sklepi nji
hovih pristojnih organov na pod
lagi soglasja s programom Soci
alistične zveze Slovenije) kot ko
lektivni člani vključujejo v občin
sko organizacijo SZS Kamnik, na 
ravni krajevne skupnosti pa 
v ustrezno krajevno organizacijo 
SZS. 

Evidenca kolektivnih članov se 
vodi v krajevnih in občinski orga
nizaciji in zbirno v občinski orga
nizaciji. 

2. Teritorialna organiziranost 
Krajevna organizacija SZS de

luje na območju ene ali več kra
jevnih skupnosti v občini. Sklep 
o temeljni organiziranosti sprej

mejo krajevne konference SZDL 
po poprejšnjem mnenju predsed
stva občinske konference SZDL. 

3. Organi 
Najvišji organ občinske organi

zacije SŽS je občinska konferen-

O prenovi SZDL 
Predsedniki krajevnih konfe

renc kamniške socialistične zveze 
so se 10. novembra na posvetu 
o aktualnih nalogah SZDL pogo
varjali z gostom Dušanom Semo-
licem, sekretarjem republiške 
konference SZDL. Seznanili so 
se z bistvenimi poudarki progra
ma, katerega moto je »Z demo
kracijo in ustvarjalnostjo v boga
tejše življenje*. 

V nadaljevanju so govorili še 
o pripravah na spomladanske vo
litve in o nalogah krajevnih kon
ferenc v neposrednem animira
nju ljudi in razlagi preobrazbe 
brezoblične frontne združbe v or
ganizacijo, ki bo dala več po
udarka članu in bo na tej osnovi 
gradila tudi občutek pripadnosti. 

Kamničani so gostu postavili 
kopico vprašanj, predvsem pa so 
opozorili na slabo razpoloženje 
ljudi na terenu, saj pri njih ne 
veljajo -\e besede, ampak kon
kretni rezultati. Zato bo priljub
ljenost te organizacije odvisna tu
di od njenega obnašanja ob kon
kretnih problemih - to pa so 
v zadnjem času odmevi na mitin

ge; odpoklic naših miličnikov 
s Kosova; medijska vojna, ki pre
sega vse meje; pomoč nerazvi
tim, ki postaja neučinkovita, in 
zelo pomembno vprašanje skup
nega žaklja, iz katerega naj bi se 
odslej financirale tudi nove orga
nizacije in zveze in še mnogo je 
problemov, na katere so opozori
li. 

Kamničani so gosta med dru
gim tudi pobarali, naj razloži, 
v čem se program SZDL sploh 
razlikuje od ostalih. Dušan Se-
molič je odgovoril, da je osnutek 
njihovega programa odraz vsega 
tistega, kar so v socialistični zvezi 
že do sedaj počeli. Program je 
torej odraz prakse. Res pa je, da 
so si v splošnih delih programi 
skoraj identični. Sicer pa je najla
že pisati program. Za njega, pa 
tudi za volilce, pa bo verjetno 
bolj pomembno, če ne odločujo
če to, kdo stoji za tem progra
mom, komu bodo ljudje zaupali. 
Res pa je tudi, da za politiko ne 
štejejo ljudje, ne namere in do
bre želje, ampak rezultati. 

R. G. 

ca. V njej so po izvoljenih članih 
zastopane vse krajevne organiza
cije SZS. Ustrezno so po svojih 
izvoljenih predstavnikih zastopa
ni tudi kolektivni člani, vendar 
največ do tretjine vseh članov 
konference. Funkcionarja občin
ske konference sta predsednik in 
sekretar. 

Politično izvršilni organ konfe
rence je predsedstvo (izvršni od
bor). Predsednik in sekretar ob
činske konference sta hkrati 
predsednik in sekretar predsed
stva (izvršnega odbora). 

Občinska organizacija ima kot 
svoj organ tudi nadzorni odbor. 

Za predsednika in sekretarja 
občinske konference in za člana 
predsedstva (izvršnega odbora) 
in nadzornega odbora lahko kan-

• KAKO BOMO PLAČEVALI 
ČLANARINO? 

Krajevna konferenca SZDL 
samostojno sprejema sklep 
o uvedbi članarine. 

Krajevna konferenca SZDL 
samostojno sprejme sklep o viši
ni članarine. Višina članarine je 
enaka za vse člane krajevne or
ganizacije SZDL. 

Sredstva, zbrana s članarino, 
so namenjena za redno delova
nje krajevne konference SZDL 
in z njimi razpolaga izključno 
krajevna konferenca SZDL. 
Najvišja članarina SZDL na leto 
1989 znaša 50.000 din. 

Krajevna konferenca SZDL 
vodi evidenco o plačani članari
ni, obenem pa se podatek o pla
čani članarini vpiše v člansko iz
kaznico SZDL. 

Plačevanje članarine SZDL ni 
pogoj za članstvo v SZDL. Član 
SZDL sam izrazi pripravljenost 
za plačevanje članarine SZDL. 

Usmeritve v zvezi s članarino 
za lete 1990 bo predsedstvo OK 
SZDL Kamnik sprejelo do konca 
leta 1989. 

O tem bo sklep sprejelo pred
sedstvo občinske konference 
SZDL na prvi naslednji seji. 

didirajo samo posamezniki, ki so 
individualni člani v krajevni ali 
občinski organizaciji SZS 
Kamnik. 

4. Oblike in metode delovanja 
Občinska organizacija uporab

lja za uresničevanje programa in 
programskih nalog — poleg izvo
ljenih organov in funkcionarjev 
- naslednje oblike in metode de
lovanja: 
- javne razprave - za obravna
vo najpomembnejših vprašanj 
zveznega, republiškega ali mest
nega pomena in oblikovanje 
predlogov in pripomb k predlo
ženim rešitvam; 
- problemske konference - za 
obravnavo širših vsebinskih vpra
šanj splošnega občinskega pome
na in oblikovanja usmeritev za 
njihovo urejanje; 
- javne tribune in okrogle mize 
- za obravnavo posameznih te
matskih vprašanj splošnega ali 
ožjega občinskega pomena in 
oblikovanje usmeritev za njihovo 
urejanje; 
- posvete s predsedniki krajev
nih konferenc socialistične zveze 
- za delovne dogovore o izvaja
nju konkretnih programskih in 
operativnih nalog in za predhod
no preverjanje sklepov in stališč, 

• V ČLANSTVU SOCIALI
STIČNE ZVEZE SLOVENIJE 
VSTOPAMO LE PREK PRO
GRAMA 

Naš program in naše delovanje 
presojajo ljudje. Pridobiti HO
ČEMO njihovo zaupanje in pod
poro ter dejansko ČLANSTVO, 
da bomo skupaj sooblikovali po
goje za postopno doseganje na
šega skupnega temeljnega cilja: 
Z DEMOKRATIZACIJO IN 
USTVARJALNOSTJO V BO
GATEJŠE ŽIVLJENJE. 

Ne sama, ampak z vsemi vami, 
ki se strinjate s tako opredeljeni
mi cilji, ki zaupate Socialistični 
zvezi, ji želite pomagati in jo 
sprejmete kot svojo, se bo čim
prej spremenila. Zatorej, včlani
te se v dejansko organizacijo de
mokratične socialistične vizije 
v krajevni in občinski organiza
ciji. 

o katerih bodo sklepali organi; 
- posvete s predstavniki kolek
tivnih članov občinske organiza
cije socialistične zveze - za de
lovne dogovore O izvajanju kon 
kretnih programskih in operativ
nih nalog in za predhodno pre
verjanje sklepov in stališč, o ka
terih bodo sklepali organi. 

http://volilr.il
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Utrinki ob 40-letnici 
srednjega šolstva 

Sredi decembra bo kamniška 
Srednja ekonomska in naravo
slovna šola Rudolfa Maistra, na
slednica nekdanje gimnazije, 
praznovala 40-letnico obstoja. 
V teh letih seje iz majhne gimna
zije s po največ dvema paralelka-
ma razširila v obsežen izobraže
valni center s 36 oddelki. 

Poglejmo kratko zgodovino 
nastajanja kamniške srednje šo
le, ne kot znanstveni preučevala, 
ampak kot udeleženci v tem do
gajanju, ki jim je dovoljena tudi 
rahla osebna perspektiva. 

Zametki srednjega šolstva so 
se v Kamniku začeli že med obe
ma vojnama. To sta bili dekliška 
meščanska šola v mekinjskem ur-
šulinskem samostanu 
(1919-1941) ter državna meš
čanska šola, ustanovljena tik 
pred drugo svetovno vojno 
- 1939. leta. Delo obeh šol, kot 
tudi vsega osnovnega šolstva 
v občini in mestu, je nasilno pre
kinila okupacija. 

Zanimiva bi bila zgodovinska 
obdelava nemškega šolstva v le
tih od 1941 do 1945 v mestu 
Kamnik, predvsem pa v partizan
skih krajih naše in domžalske ob
čine, saj smo se po osvoboditvi 
v istem razredu znašli učenci 
s pet ali celo večletno starostno 
razliko. Kakšno je bilo vzdušje 
v razredu in kako težaven je bil 
pouk v takih razmerah, si je lah
ko predstavljati. 

V prvih letih povojnega časa je 
vse želelo dohiteti zamujeno; ob
noviti porušeno, z naglimi koraki 
stopiti v prihodnost, v svet zna
nja in napredka, zato ni prese
netljivo, da je bila tudi v Kamni
ku v šolskem letu 1945/46 usta
novljena nižja gimnazija, ki je bi
la zaradi velikih potreb gospo
darstva po strokovnjakih nekaj 
let trirazredna, zato pa je višja 
gimnazija, ustanovljena z dovo
ljenjem ministrstva za prosveto, 
trajala pet let. To je veljalo do 
šolskega leta 1952/53, ko je gim-

vanje, kljub nizkim plačam učite
ljev, predrago, deževale z vseh 
strani. 

Gimnazija je zasedala nad
stropje v osnovni šoli Toma Brej
ca; prostorska stiska je bila iz leta 
v leto večja. Reformirana šola je 
zahtevala sodobnejši način po
uka, povečan obseg laboratorij
skega in raziskovalnega »dela; 
vsega tega ob klasičnih učilnicah 
kljub entuziazmu učiteljev, po
moči staršev in družbenih dejav
nikov, ni bilo mogoče v celoti 
uresničiti. Zato so bili vsi stiki 
s starši in občinskimi predstavni
ki hkrati tudi klic k rešitvi pere
čega prostorskega problema. 
Kljub temu se je učiteljski zbor 
z vso strokovnostjo in voljo lotil 
priprav na verifikacijo reformira
ne gimnazije. Delo je trajalo dve 
leti; 26. junija 1963 si je šola pri
dobila verifikacijo. Omeniti ve
lja, da je bila to ena prvih verifi
ciranih slovenskih gimnazij in da 
odločujoči republiški organi 
o njenem delu niso imeli pri
pomb, pač pa besede pohvale. 

Verifikacija je bila posledica 
kontinuiranega strokovnega pe
dagoškega in vzgojnega dela vseh 
učiteljev ter ravnatelja prof. Ver-
stovška, hkrati pa tudi zavzete 
pedagoške vneme prejšnjih rav
nateljev in učiteljev, saj so gim
naziji že ob njenem rojstvu izbra
li uspešno pot. 

Jeseni 1963 se je šola preselila 
v novozgrajeno Osnovno šolo 
Frana Albrehta. Prostori so bili 
sodobnejši; dobro opremljena sta 
bila laboratorija za fiziko ter ke
mijo in biologijo; vendar so tudi 
ti prostori kmalu postali pretesni 
- število dijakov se je namreč 
vztrajno povečevalo. V šolskem 
letu 1966/67 jih je bilo že 208, 
v naslednjih letih še več. Spet so 
se začele pojavljati želje in zahte
ve po novih prostorih. Oktobra 
1970 seje Gimnazija Kamnik po
imenovala po znamenitem kam
niškem pesniku in generalu Ru-

Gimnazija seje poimenovala po slavnem kamniškem rojaku Rudolfu 
Maistru oktobra 1970 

nazija spet dobila štiri nižje in 
štiri višje razrede. 

V šolskem letu 1948/49 se je 
v četrti razred gimnazije - prvi 
višji oddelek, vpisala prva gene
racija dijakov. To je bila genera
cija prvih 26 maturantov v juniju 
1953. 

Kakšno navdušenje je v Kam
niku rodila popolna gimnazija, 
kažejo zaključne slovesnosti ma
turantov in njihovi sprevodi po 
mestu. Vse življenje mesta se je 
v tistih urah ujelo na mestnih uli
cah; iz domov, trgovin in uradov 
so prišli ljudje ter pozdravljali 
svoje dijake. Vsi so vedeli, da je 
prav ta, čeprav majhna gimnazija 
mnogim mladim odprla vrata 
v znanstvena, umetniška in stro
kovna obzorja višjih in visokih 
šol; vedeli so tudi, da bosta me
sto in občina prav zaradi njih ži
vela polnejše na vseh področjih 
duhovnega in materialnega živ
ljenja. 

Reforma 1958. leta je spreme
nila tako zunanjo kot vsebinsko 
podobo gimnazije. Osnovne šole 
so postale osemletne, s tem da so 
se združile z razredi dotedanje 
nižje gimnazije. Štiriletna višja 
gimnazija je tako postala povsem 
samostojna in nova vzgojno izo
braževalna ustanova, z manjšim 
številom učencev in učiteljev. 
V letih 1961 in 1962 se je preobli
kovala v reformirano gimnazijo. 
Svoje učne in vzgojne naloge so 
učitelji s kar največjim entuziaz-
mom izpolnjevali še naprej, če
prav so se nad ustanovo marsik
daj zgrinjali temni oblaki in so 
grožnje, češ. da je njuno vzdrže-

tudi zaradi nje slovenski narod 
bogatejši za 1.938 maturantov 
(1.634 gimnazijske splošne smeri 
in 304 naravoslovno-matematič-
ne dejavnosti). Upoštevati pa 
moramo tudi več sto ekonomskih 
tehnikov, ki bodisi študirajo ali 
pa so se zaposlili v kamniškem 
gospodarstvu. Naši dijaki so v ve
čini uspešno doštudirali ali pa še 
izpopolnjujejo svoje študijske ob
veznosti. 

Potrebna bi bila dolgotrajna 
raziskava, če bi hoteli zajeti ves 
intelektualni potencial, ki ga je 
vzbudila in razgibala naša gimna
zija: koliko vrhunskih znanstve
nikov, raziskovalcev, umetnikov 
in strokovnjakov je izšlo iz njenih 
razredov! Po vsem svetu so se 
razselili in povsod so na svojem 
področju iskani vrhunski stro
kovnjaki; pa tudi v domovini 
jemljemo iz bogatega znanja do
mačih intelektualcev. Kazalo bi 
omeniti vsaj nekatere izmed njih, 
čeprav obstaja možnost, da bi 
marsikoga, vrednega omembe, 
prezrli. 

Naj bo navajanje imen usmer
jeno bolj v starejše generacije; 
mlajše se bodo še izkazale: Hu
bert Bergant, prof. in sloviti or
gelski mojster, Mirko Juteršek, 
umet. zgodovinar in univerzitetni 
profesor, Franc Koncilja, vodilni 
znanstvenik v Švici, Milan Trbi-
žan, univ. prof., France Rode, 
raziskovalec in izumitelj v ZDA, 
Miroslav Stiplovšek, univ. prof., 
Marija Auersperg, onkolog, Al
bert Juteršek, univ. prof., Pavli
na Mizori-Oblak, univ. prof., 
Nataša Dolenc, znana TV vodi
teljica, Valentin Hribar, filozof, 
Rudolf Koncilja, teolog, Ema 
Mivšek-Mušič, pulmolog, Mojca 
Drčar-Murko, novinarka, Tomaž 
Perko, slikar.. 

Že samo ta imena morejo ob 
množici imen drugih strokovnja
kov izpričati vitalnost šole in 
upravičenost bojev in spopadov 
za njen obstanek. 

Tudi tisti dijaki, ki so se po 
gimnaziji zaposlili, so v svojih 
okoljih opravili pomembno po
slanstvo: vanje so prenesli kultu
ro svoje izobrazbe in vzgoje. 
V mojih letih se razmišljanje ob 
jubileju kamniškega srednjega 
šolstva veže s spominjanji - na 
sošolce, zlasti pa na profesorje, 
ravnatelje, kolege. 

Najgloblji spomin, pa ne samo 
moj, je na naše kamniške profe
sorje. Nekateri so bili z nami le 
malo časa, kot na primer Janez 
Matjašič, ali ravnatelja in učitelja 
Cene Matičič ter Avguštin Lah; 
drugi - Ivan Zika, Jože Sluga, 

Učiteljski zbor v šolskem letu 1964/65. Med njimi so trije pokojni profesorji: ra vnatelj prof. Vesto všek, 
prof. Zika in prof. Sluga. (Foto: T. R.) 

dolfu Maistru. 
Po tem letu so se začele inten

zivne priprave za uvedbo usmer
jenega izobraževanja. Ta refor
ma je od vseh sprememb, saj je 
bilo vsako leto kaj drugače, naj
bolj pretresla srednje izobraževa
nje, zlasti gimnazijo, kije postala 
nezaželena zaradi svoje domnev
ne elitnosti. 

Usmerjeno izobraževanje je 
pri mnogih učiteljih sprožilo po
misleke, ti pa so bili takrat ob
sodbe vredni, zato so molčali in 
delali ter si prizadevali, da bi di
jaki, ki so nadaljevali šolanje 
v pogimnazijskih smereh: nara-
voslovno-matematični tehnologi
ji, na pedagoški gimnaziji in kas
neje v ekonomski srednji šoli, 
utrpeli čim manj škode in se kar 
največ naučili. 

Vendar so tudi potrebe občine 
narekovale, naj bi bila v Kamni
ku pestrejša izbira smeri srednje
ga šolanja. Zato se je že v letu 
1979 šola povečala na 18 oddel
kov s 550 učenci. Poleg gimnazije 
splošne smeri (13 oddelkov), sta 
bila še dva oddelka gimnazije pe
dagoške smeri ter trije oddelki 
upravno-administrativne šole. 

V tem letu je gimnazija prera
sla v Srednješolski center Rudol
fa Maistra ter se jeseni preselila 
v novo stavbo na Novem trgu. 
O tej stavbi so se spletale že po
vesti, drži pa eno: denar zanjo so 
dali občani iz svojega žepa! in 
čeprav nam ob hudih nalivih teče 
na glavo, pa še druge pomanjklji
vosti ima stavba, moremo trditi, 
da smo prav zaradi nje v Kamni
ku obdržali srednjo šolo. Torej je 

Veselo slovo od šolskih klopi, generacija 1976/77 
Lev Homar, Viktor Mihelčič so 
bili naši vse gimnazijsko šolanje. 
Med učitelji pa so bili tudi števil
ni vozači. Le redki med njimi so 
preslišali vabljivi pisk odhajajo
čega vlaka in ostali z nami, pove
zani v različne zunajšolske dejav
nosti. Ob vseh tistih, ki so nam 
dali več, kot je bila njihova sta
novska in človeška dolžnost, se 
spomin rad ustavi še danes. 

Ne morem tudi mimo dveh 
učiteljev, ki moje generacije nista 
učila, sta nam pa dala veliko od 
svojega znanja in ljubezni: prof. 
Eleonora Vidic, mentorica gle
dališkega krožka, in Emil Cesar, 
slavist, mentor literarnega 
krožka. 

Srečno in radostno spominja
nje me veže tudi na prva leta 
službovanja na gimnaziji v začet
ku 60. let. Šola je imela osem ali 
devet oddelkov, vsi smo se poz
nali med seboj - delo je bilo 
resno, profesionalno; redki tre
nutki oddiha sproščeni, veseli, 
tovariški. Takšno vzdušje je znal 
ustvariti ravnatelj Zvone Ver-
stovšek, ki je gimnazijo vodil dol
gih deset let - dovolj dolgo, da si 
je ustvaril ime enega najboljših 

učiteljev slovenskega jezika in da 
je kamniškemu srednjemu šol
stvu začrtal razvojno pot. 

Potem je bilo sedem suhih let, 
bi dejali, čeprav se je za kratek 
čas pri nas ustavil Ivan Justinek, 
sposoben ravnatelj, ki pa je kma
lu odšel na odgovornejše delovno 
mesto. 

V današnjih dneh je ravnatelji
ca Vanda Rebolj. Mislim, da je 
Srednja ekonomska in naravo
slovna šola Rudolfa Maistra, ka
kršna je danes, ob vseh prejšnjih 
smereh obogatena še s trgovsko 
in lesarsko usmeritvijo, s 36 od
delki in okoli 1.200 dijaki, v naj
večji meri njena zasluga. Da dija
ki nadaljujejo kulturno, znan
stveno raziskovalno, športno in 
humanistično ter humano tradici
jo šole, da mnogokrat v šoli kar 
vre od silne delavnosti, energije 
in ustvarjalnosti in da se človek 
»zruši« šele, ko pride domov, je 
posledica njenega zaupanja v na
še delo. 

Res, kamniško srednje šolstvo 
je imelo nekaj imenitnih ravnate
ljev in vrsto dobrih učiteljev. 

To ob študijskih uspehih izpri
čujejo tudi nekdanji dijaki, ki se 

šole vedno radi spominjajo in se 
vračajo kot obiskovalci ali sode
lavci v okolje svoje mladosti. 

Tudi slovesnosti ob letošnjem 
jubileju so v celoti njihovo delo. 

Pripravljalni odbor v počasti
tev uglednega jubileja, ki ga vodi 
Milan Marinič, se je odločil za 
naslednjo obliko proslavljanja: 
- izdaja zbornika 
- razstava o delu in življenju šo
le v dvorani nad Veroniko 
- zaključna spominska sloves
nost s srečanjem nekdanjih učite
ljev in dijakov. 

Razstava — prikaz — 40-letne-
ga življenja in dela kamniškega 
srednjega šolstva, bo slovesno 
odprta v ponedeljek, 11. decem
bra; 18. decembra pa jo bodo 
prenesli v Domžale. Spominski 
zbornik bo predvidoma na voljo 
že ob odprtju razstave. 

Zaključna slovesnost pa bo 
v petek, 15. decembra, ob 19. uri 
v avli SENŠRM. 

K obema prireditvama ste is
kreno vabljeni vsi, ki ste kakor
koli povezani s kamniško srednjo 
šolo, zlasti pa nekdanji dijaki in 
učitelji. 

TINA ROMŠAK 

Po kongresu v Portorožu nas 
več ali manj praktično vsi že sma
trajo za samostojno politično 
stranko z lastnim programom. 
Nekateri na to gledajo s prezirom 
ali pa se, kar je še huje, izzivalno 
nasmihajo, češ, kaj pa boste sto
rili sedaj, ko je vaš predsednik 
(republiške ZSMS seveda) napo
vedal možnost prevzema oblasti. 

Drugi so nekoliko bolj previd
ni in pravijo - z mladimi je treba 
vedno bolj računati. 

Ob začetku moram resnično 
najprej razložiti nekaj osnovnih 
zadev, ki večini državljanov Slo
venije in seveda tudi občanom 
Kamnika, niso popolnoma jasne. 

- Spremembe, zlasti v politič
nem sistemu, ne nastanejo čez 
noč, ampak potrebuje zanje 
družba dlje časa. Tudi z ZSMS ni 
čisto nič drugače, saj nismo nika
kršni tujek te družbe, temveč 
njen sestavni in tudi enakopravni 
del (vsaj za to se borimo). Nismo 
torej na kongresu čez noč postali 
samostojna stranka, z lastnim 
programom, neodvisna od dru
gih, temveč se je o tem že pred 
dlje časa govorilo, polemiziralo, 
razpravljalo. Prav zato smo se na 
kongresu tudi dogovorili, da 
v prehodnem obdobju šestih me
secev postopno preidemo na nov 
način organiziranosti. Zmotno je 

torej mnenje, naj se takoj po 
kongresu vse osnovne organiza
cije ZSMS ukinejo, ker pač v sta
tutu niso eksplicitno obravna
vane. 

- Prav tako sedaj kratica 
ZSMS ne pomeni več tisto kot 
prej. Na kongresu smo namreč 
nastopili s sloganom »Za svobo
do mislečega sveta«. Kot ZSMS 
torej nismo več starostno navz
gor omejeni in naš član lahko 
postane vsakdo, ki je dopolnil 15 
let ter sprejema statut in pravila. 

- Osnovne usmeritve ZSMS ne 
vidimo več v socializmu in v mo
nolitni družbi, temveč v demo
kratični, v svet odprti družbi, 
enakopravnih posameznikov (ne 
glede na starost, spol, družbeni 
položaj, versko in politično pre
pričanje.. .), ki se svobodno 
združujejo v družbena in politič
na gibanja. Naš cilj je tudi tržno 
usmerjena država z večjo zaseb
no iniciativo, z enakopravnim 
položajem vseh vrst lastnin in 
s pravilno vodeno denarno, kre
ditno in davčno politiko- Vsa 
ekonomska vprašanja pa se mo
rajo seveda reševati v skladu 
z ekološko stabilnostjo naše 
družbe. 

V Kamniku ZSMS seveda še 
ne deluje popolnoma po novih 
principih, vendar pa se na to ne

izbežno dejstvo dejansko z vso 
resnostjo pripravljamo. V ta na
men smo si na predsedstvu zadali 
štiri temeljne naloge: 
• Prva je vsekakor pridobivanje 
novih članov ZSMS. V ta namen 
smo že izvedli anketo o strankah, 
zvezah in gibanju. Za proučeva
no populacijo smo sicer izbrali 
učence SENŠRM, rezultati pa 
bodo znani v kratkem. Prav tako 
smo na SENŠ izvedli razgovor na 
temo ZSMS po kongresu, na ka
terem so sodelovali delegati, ki 
so se udeležili 13. kongresa 
ZSMS. 

Po 5. decembru, ko bo v Ljub
ljani seja RK ZSMS, mi v Kam
niku pripravljamo za 7. decem
ber 1989 ob 17. uri v sejni dvora
ni SO Kamnik razširjeno sejo 
predsedstva, kamor bomo pova
bili vse nove člane ZSMS, in 
praktično vse, ki bi to se želeli 
postati, ali pa se kako drugače 
zanimajo za naše delo. Sočasno 
bomo na Titovem trgu postavili 
stojnico, kjer se boste seznanili 
z našim delom in lahko podpisali 
pristopno izjavo. 

• Še letos (čeprav imamo na 
voljo šest mesecev) nameravamo 
izvesti reorganizacijo občinske 
organizacije ZSMS in se torej 
konstituirati po novem statutu in 
novih pravilih ZSMS. S tem bo
mo seveda takoj vedeli, kdo in 
koliko nas je ter koliko imamo 
simpatizerjev, takoj za tem pa se 
bomo spustili v 

• volilni boj za uspeh na voli
tvah '90. Temu primerno bomo 
predložili svoje kandidate za od
govorne občinske funkcije, kot 

tudi program, s katerim mislimo 
aktivno nastopiti na volitvah. 

• Nekoliko manj politična,'pa 
zato nič manj zanimiva zadeva pa 
je pridobitev novih prostorov za 
delovanje ZSMS. Nikakor ne 
sme biti več skrivnost, da ZSMS 
resno računa, da bo v upravljanje 
in v last dobila zgradbo na Tito
vem trgu 2 (depandansa Plani
ka), ki propada v osrčju mesta. 
Program za njeno oživitev bo se
stavni del celotnega programa 
ZSMS in je tak že bil obravnavan 
na IS in v SKG. Povsod je dobil 
dejansko podporo in je tako 
skrajni čas, da ga operacionalizi
ramo. 

Nikakor nočemo in ne bomo 
postali samo politična stranka, 
temveč bomo (tudi iz svoje tradi
cije) ohranili predznak družbe
nosti. Še naprej bo pri nas sedež 
ekspoziture Študentskega servi
sa, prav tako bomo skrbeli za 
zabavo in organizirano preživlja
nje prostega časa. V'ta namen 
smo že nabavili ozvočenje, ki bo 
na voljo vsem šolam in drugim 
organizacijam po sprejemljivi ce
ni, naj si bo za plese ali kakršne
koli druge prireditve. 

Vse dodatne - takšne in dru
gačne - informacije o delu ZSMS 
po kongresu (torej, kako naprej) 
lahko dobite vsak dan na sedežu 
OK ZSMS, Gregorčičeva 2, tel. 
831-026, Kamnik. Pridite, ne bo 
vam žal. 
VI Z NAMI IN MI Z VAMI 
BOMO SPREMENILI TA 
SVET! NE VERJAMETE? PO
SKUSIMO SKUPAJ! 

OLAF GRBEC 
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Sedemdesetletnica Solidarnosti 
Koncert ob 70-letnici DKD 

Solidarnosti je bil v petek, 24. 
novembra, v veliki dvorani kina 
Dom. V uvodnem delu večera 
sta nam slavnostna govornika, 
predsednik DKD Solidarnosti 
Janez Maleš in predsednik občin
ske skupščine Maks Lavrinc, ori
sala razvoj in pomen društva vse 
od začetka pa do danes. Naj se še 
enkrat spomnimo, da je bilo dru

štvo po veljavnih predpisih usta
novljeno leta 1919, ko sta začela 
delovati Delavski pevski zbor in 
knjižnica, kmalu pa tudi čitalnica 
in gledališka skupina. Društvo se 
je razvijalo in proslava dvajsetlet
nice društva julija 1939 je bila 
druga največja kulturna manife
stacija na Slovenskem pred dru
go svetovno vojno. 

Zdajšnja Solidarnost združuje 

Pihalni orkester, kije lani praznoval 90-letnico ustanovitve Mestnega 
godbenega društva, seje leta 1976 priključi] društvu. 

v svojih vrstah ženski in moški 
pevski zbor ter pihalni orkester, 
ki se je društvu priključil leta 
1976. 

V svoji zgodovini je društvo 
veliko prispevalo h kulturnemu 
utripu Kamnika in širše okolice, 
navezalo bogate in plodne odno
se z društvi v okolici in v zamej
stvu in za to prejelo številna vid
na priznanja, med katerimi izsto
pata visoki državni odlikovanji 
pihalnemu orkestru in moškemu 
pevskemu zboru. Ne smemo pa 
pozabiti tudi posameznikov, ki 
so prispevali k razvoju društva in 
jim je slednje za to v zahvalo za 
dolgoletno delo podelilo jubilej
ne plakete. Tako so za najdaljše 
članstvo v društvu prejeli prizna
nje Franc Spruk, Polde Pečjak, 
Mirko Podbevšek, Janez Nogra-
šek, Ernest Kvartič, Draga 
Spruk in Milka Žagar. Stane 
Habc in Viktor Mihelčič sta pre
jela plaketo kot bivša dirigenta, 
Ivica Ropaš, Karla Urh in Franc 
Lipičnik pa kot današnji zboro
vodje oz. dirigenti. Priznanje so 
dobili tudi dolgoletni člani dram
ske in šahovske sekcije Tina 
Romšak, Silvo Balantič, Marjan 

Iskra, Anton Čop in Nedeljko 
Sladic ter organizacije, društva in 
posamezniki s katerimi ima Soli
darnost še posebej dobre odnose. 

Članom, ki sodelujejo v DKD 
Solidarnost Kamnik že več kot 15 
let so podelili spominske plakete 
po kulturnem programu na tova-
riškem srečanju. Prejeli so jih 
Brane Skoporc, Janez Maleš, 
Alojz Jerman, Srečo Gantar, Ka
rel Prezelj, Franc Žebovec, Raj-
ko Kolesa, Franc Kregar, Franc 
Rak, Peter, Janez in Franc Pre
zelj, Janez Teran, Jože Rak, 
Martin Movern, Franc Jamšek, 
Milka Žagar, Anton Štele, Lado 
Ajtnik, Iztok in Rudi Vidic, To
ne Ftičar, Lado Stanič, Janez 
Dolenc, Franc Vengust, Janez 
Krt, Jože Razboršek, Davorin 
Matičič, Franc Perčič in Božo 
Matičič. 

Spominska priznanja pa so 
prejeli ostali aktivni člani DKD 
Solidarnosti. 

Solidarnosti se zahvaljujemo 
za dosedanje delo in jim želimo 
še obilo volje in uspehov pri na
daljnjem delu! 

Janez Balantič 

Za vzorno delo — zlati lev 
V tovarni SVILANIT imamo 

radi red. Čeprav naši izdelki na
stajajo iz »umazano* belih glavic 
bombaža, predelanega v ne
skončne dolge niti, ki jih lepo 
obarvamo, prevtfemo in stkemo, 
so sledi obdelave skoraj nevidne 
in prav nič podobne tistim, kijih 
ob močnejši sapi vetra puščajo za 
seboj »lučke« razcvetelega regra
ta. Tako si marsikdo zamišlja na
šo tovarno od znotraj. A v vseh 
naših proizvodnih enotah, kjer 
izdelki dobivajo svojo končno 
podobo, je lepo in čisto. 

Tako je tudi v tistem velikem 
prostoru, v katerem sta velikan
ska kotla, pa veliko manjših in 
nešteto ventilov različnih veliko
sti: od čisto majhne pipe pa do 
ventila, podobnega avtomobil
skemu volanu. V tem prostoru 
skrbijo, da ima naša tkalnica rav
no pravšnjo klimo, ob kateri sta
tve tkejo enakomerno delovno 
pesem, da ima barvarna dovolj 
tehnološke vode za barvanje in 
plemenitenje preje in tkanin, da 
v konfekciji »likajo« parne preše 
in konec koncev, da nas v tovarni 
tudi nikoli ne zebe. Pa se njihova 
skrb tu še ne konča; presega 
ograjo tovarne in nudi energijo 
našim sosedom: Eti, Zdravstve
nemu domu in ZUIM-u. Temu 
tako vsestranskemu prostoru 
pravimo kotlovnica, delavci 
v njej pa ji pravijo, da je to srce 
tovarne. Stoji tik ob našem le
pem parku in iz njenega dimnika 
se nikoli črno ne kadi. To je 
znak, da ne puščajo v zrak škod
ljivih primesi, ki ponekod že 
ogrožajo življenje. Ker znajo 
upravljati in vzdrževati novejši 
»emov« parni kotel tako, da se iz 
.njega skozi dimnik ne vali črn 
dim, so prejeli najvišje priznanje 
- ZLATEGA LEVA. 

Čeprav so kotlovnice v večini 
tovarn prostor, ki je zanemarjen, 
v katerem je vsa mogoča navlaka 
in ob vsakem ventilu in stiku puš
ča, v naši kotlovnici ni tako. Pre
senetil me je pogled na velik pro
stor, v katerem vlada red, podo-

Prodam mladiče labrador, 
čokoladno rjave, z rodov
nikom, stare 7 tednov. 
Majcen Alojz, Koželjevo 
nabrežje 3, Mengeš. 

OBVESTILO 
Podružnica Slovenske 
kmečke zveze za Tuhinjsko 
dolino bo tudi letos pripra
vila obdaritev otrok za ded
ka Mraza. V poštev pridejo 
otroci od 2. do 10. leta sta
rosti, katerih vsaj eden od 
staršev je kmet. Prijave 
sprejemajo odborniki Slo
venske kmečke zveze do 
15. decembra 1989 

ben lekarniškemu. V njem sta 
dva velika kotla: ob »Emovem« 
parnem kotlu stoji konkurenčni 
tuje znamke. Pa domači proizvod 
nima vzroka za zardevanje pred 
avstrijskim, saj svoji funkcional
nosti ne zaostaja za njim. Že pet 
let z večjo zmogljivostjo brezhib
no obratuje, za svoj pogon pa 
»jemlje« zemeljski plin, ki priha
ja iz daljne dežele. Ko sem se 
dotaknila cevi, po kateri prihaja 
dragoceno gorivo, sem se sama 
prepričala o hladnem »izviru« ze
meljskega plina, iz daljnje Sibiri
je. Samo korak stran od mrzle 
cevi pa me je pogled skozi majh
no lino v kotel prestrašil, saj 
v takšen »pekel« še nisem nikoli 
gledala. 

Pa kdo so pravzaprav uprav
ljala velikega zaprtega lonca, iz 
katerega diši po parni energiji? 
To so prijazni delovni fantje: 
Ivan NOGRAŠEK je vodja kot
lovnice, med nami vsemi znan 
kot marljiv delavec in sposoben 
strokovnjak energetike, ki še 
vedno zardeva, ob pohvalnih be
sedah; ob njem so kurjači: Tone 
JEGLIČ, Franc CAFUTA, Bra
ne ZABAVNIK, Marjan ISKRA 
in Mitja PIBERNIK, ki sledijo 
svojemu mojstru, po njegovih 
stopinjah. Za vzorno upravljanje 
in vzdrževanje so prejeli od pro
izvajalca parnih kotlov EMO Ce
lje priznanje, ZLATEGA LE
VA. Samo tri od tristo tovarn so 
si ga letos prislužile. 

To so delavci, ki svojega par
nega lonca ne smejo pustiti nikoli 
samega, zato delajo na štiri izme
ne, ali kot temu pravimo po do
mače - na petek in svetek. Na 
delovnem koledarju niso zapisani 
z imeni, ampak so označeni 
z barvami: črno, rdečo, zeleno in 
rumeno. Vsi tedni v letu so po
barvani, le tistih nekaj poletnih 
mesecev je njihov delovni kole
dar manj pisan. 

Kaj pomeni štriiizmensko de
lo: to, da delaš en teden ponoči, 
drugi teden popoldan, tretji do
poldan, potem pa sledi šest dni 
počitka; tako našim fantom naj
bolj odgovarja, čeprav ni čisto po 
predpisih. Jegličev Tone je črna 
barva, prav z njegovo barvo pa 
so označene tiste ure v razpredel
nici, ki naznanjajo slovo starega 
leta. Ne boste verjeli, Tone se 
čisto nič ne jezi, da bo pomemb
no urico preživel v družbi Emo-
vega velikana. 

Pa je Emov parni kotel zares 
velikan. Za enodnevno obrato
vanje potrebuje 14.000 m3 ze
meljskega plina, ob hujšem mra
zu pa številka zraste tja do 
18.000. V eni uri orjak spremeni 
12 do 15 kubičnih metrov vode 
v paro do 10 atmosfer, da bomo 
bolje razumeli do 178°C. Pa ob 
tem ne pozabimo, da požrešni 
orjak ne sme puščati za seboj 
škodljivih zmesi. 

Naši upravljalci pravijo, da je 
zemeljski plin najbolj ekološko 
priznano gorivo, saj je najmanjši 

Del skupine »zlatih levčkov«. Od leve proti desni: Milan Avbelj, ki 
po vestnosti pri vzdrževanju klimatskih naprav ne zaostaja za svojimi 
sodelavci — kurjači, Ivan Nograšek — vodja »belih vragov«, Tone 
Jeglič - »črni« in Mitja Pibemik — rezerva, ki nadomesti katero od 
»barv«, če ta zboli ali je na dopustu. (Foto: Ivana Skamen) 

onesnaževalec okolja. Zato si na
ši sodelavci v kotlovnici prizade
vajo, da rezervno gorivo - ma
zut, skoraj nikoli ne uporabljajo 
za proizvodnjo pare. 

Ivan NOGRAŠEK tudi pravi, 
da je prav ekologiji v tej stroki 
zadnje čase posvečeno največ po
zornosti, zato je zadnji tehnolo
ški krik energetike prav v cilju 
teh prizadevanj. Tako je v svetu, 
v Jugoslaviji pa je žal odnos do 
tega preveč mačehovski, razen 
nekaterih svetlih izjem. To je bi
lo tudi področje, o katerem so 
obširno spregovorili meseca no
vembra 1989 v motelu MERX 
v Šentjurju, to je prav tistega 
dne, ko je DO EMO Celje pode
lila priznanje za vzorno upravlja
nje in vzdrževanje kotlov in opre
me. Ivan se zelo nerad hvali, 
a pravi, da je bil tega dne zelo 
ponosen na našo kotlovnico, ki 
so jo na video posnetkih pokazali 

tudi velikemu številu prisotnih 
uporabnikov parnih kotlov in 
strokovnjakom iz vse Jugosla
vije. 

Strokovnjaki iz tovarne EMO 
radi prihajajo v Svilanitovo kot
lovnico. Tu se lahko prepričajo 
v učinkovito delovanje svojega 
izdelka, nabirajo pa si tudi izkuš
nje iz neposredne prakse, ki jih 
potrebujejo za razvoj novih izdel
kov. Ob tem z vzdihi želja pravi
jo, kako drugačen bi bil lahko 
zrak, če bi vsi tako skrbeli za 
kotlovnico kot naši fantje. 

Kotlovnico sem si ogledala po-
dolgem in počez in se tudi sama 
prepričala, da naši »beli vragi« 
zares skrbijo zanjo. Ko sem od
hajala, sem se ozrla še v dimnik, 
iz katerega je plesal bel, skoraj 
neviden oblaček dima. Vsa čast 
vam, »zlati levčki«. 

IVANA SKAMEN 

PREDNOSTI POSLOVNEGA 
AVTOBUSA KAMNIK - LJUBLJANA 
T- KAMNIK 

Agencija »Artur« si prizadeva čimbolj ustreči občanom, in 
ker ve, da se jih nemalo vozi v službo v Ljubljano, da je 
bencin čedalje dražji in prevoz z osebnim avtomobilom 
morda neekonomičen za enega, se je odločil Kamničanom 
ponuditi poseben prevoz v Ljubljano - takoimenovani 
poslovni avtobus, ki ga bo uvedel, če bo za to dovolj intere
sentov. Temu služi tudi anketa. Ceno prevoza bo Armando 
Blazina določil proti koncu leta, ta pa bo kljub mnogim 
ugodnostim le nekoliko dražja od rednih avtobusov. Poleg 
slednje bodo pritegnile tudi ostale ugodnosti potovanja 
z omenjenim avtobusom. 

Prevoz bo direkten, hitrejši, ker ne bo vmesnih postankov. 
Potovanje bo udobnejše, brez gneče, potniki bodo imeli 
oštevilčene sedeže. Zjutraj bodo postreženi s kavo ali čajem, 
na voljo pa bodo tudi časopisi in strokovna literatura. Tudi 
s potrdili o vplačilu ne bo problema tako da bodo potniki 
lahko uveljavljali v svojih podjetjih nadomestilo za prevozne 
stroške. Sicer pa bodo potniki plačali mesečne karte. Vožnja 
bo v posebnih, turističnih avtobusih, potekala vsak dan od 
ponedeljka do petka. 

Ta način prevoza je že nekaj časa uveljavljen v zahodnih, 
razvitih državah, kjer sta čas in poslovnost posebna vred
nota. Pa tudi ekološki moment ni zanemarljiv, saj bomo 
storili mnogo za čistejši zrak, če bomo avtomobile pustili 
doma. 

R. G. 
I V M I N I I 

Ženski pevski zbor, ki bo drugo leto praznoval lS-letnico, je obču
teno zapel štiri pesmi. 

Moški pevski zbor kot jedro društva deluje že sedemdeset let. 

ZVEZA KULTURNIH 
ORGANIZACIJ KAMNIK 

VABIMO VAS. . . 
Sreda, 6. decembra 1989, ob 17. uri 
Dvorana Veronika, Kamnik 
MIKLAVŽEVA LUTKOVNA PREDSTAVA: 
NOČNA ZGODBA 
Gostuje lutkar Cveto Sever iz Kranja 

Petek, 8. decembra 1989, ob 19. uri 
Velika dvorana kina DOM, Kamnik 
BUČNI OBHOD BURKALIŠČA SESTER 
KRANJSKIH 
z naslovom 
VSE KAR STE ŽE VEDELI O SEBI, PA STE 
POZABILI 
»Poizkus, da se spoprimemo s problemi* ki mučijo 
sodobnega človeka in prikličemo nazaj otroka, ki je 
skrit globoko v nas.« 

Vstopnice so v predprodaji na sedežu ZKO, 
Japljeva 2, Kamnik in eno uro pred predstavo 
pri blagajni kina DOM. 

Ponedeljek, 11. decembra 1989, ob 18. uri 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
OTVORITEV RAZSTAVE »40 LET GIMNAZIJE 
V KAMNIKU« 
Razstava bo odprta do sobote, 16. decembra, 
vsak dan od 10. —12. in od 16. —18. ure 

Sreda, 20 decembra 1989, ob 18. uri 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
OTROVIREV RAZSTAVE ROK ZELENKO, 
LEA BERNETIČ-ZELENKO: ČAS 

Razstava bo odprta do 10. januarja 1990 
ob delovnikih od 10 . -12 . in od 16 . -18 . ure, 
ob sobotah in nedeljah le dopoldne, 
za božič in novo leto pa bo zaprta! 

ANKETNI LIST 
Če vas zanima potovati v službo v Ljubljano na nov, sodobnejši 
način, prosim, izpolnite ta anketni list in ga čimprej pošljite ali 
prinesite v Agencijo »ARTUR«, Kidričeva 29, 61240 Kamnik, tel. 
832-012. 

»*: ' : 
1. Ste zainteresirani za tako vrsto potovanja: DA NE 
2. Če ste zainteresirani, povejte približno uro odhoda: 

iz Kamnika iz Ljubljane 
NEPREKLICNO SE PRIJAVLJAM /a poslovni avtobus ob 

delavnikih na relaciji Kamnik-Ljubljana-Kamnik. 

Ime in priimek: št. os. iz 

Naslov: tel 

Služba: tel 

V Kamniku 1989 Podpis: 
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Odmevi, polemike, kritična mnenja.. . 

Potrebujemo čim več novih 
delovnih mest, toda ne za 
vsako ceno... 

V pretekli številki Kamniškega 
občana sta bila objavljena odgo
vora predsednika Skupščine ob
čine Kamnik in direktorja Titana 
na del vprašanj iz odprtega pisma 
z dne 24. julija, ki ga je podpisalo 
27 krajanov. Titanov odgovor se 
nanaša tudi na pripombe, ki jih je 
v okviru javne obravnave zazi
dalnega načrta B7 - Titan pri
pravil pisec tega sestavka. 

Ker je za razumevanje Titano
vega odgovora nujno poznati te, 
sicer dokaj obširne pripombe, 
objavljam skrajšano (in s tem žal 
tudi osiromašeno) vsebino: 

• Titan se občutno širi proti 
vzhodu (do reke Kamniške Bi
strice) in proti zahodu (do 30 
m od Ljubljanske ceste). Čeprav 
je s treh strani obkrožen z najgo-
steje naseljenimi predeli Kamni
ka, gostota naseljenosti pa se še 
povečuje. 

V dolgoročnem planu Kamni
ka je predvideno, da se v tem 
delu Kamnika ohranjajo le eko
loško primerne dejavnosti, druge 
pa preidejo med obvoznico in 
Kamniško Bistrico. Tako pro
storsko planiranje narekuje tudi 
Zakon o urejanju naselij in dru
gih posegih v prostor, ki v nase
ljenih predelih ne dovoljuje širje
nja ekološko sporne proizvodnje 
temveč zahteva le njeno sanacijo. 

• Predvidena je več kot pod
vojena proizvodnja (količinsko) 
na podobnem tehnološkem nivo
ju kot zdaj, kar pomeni še pove- • 
čano stalno grožnjo okolju. 

Obstoječi pocinkovalnici bodo 
v Titanu dodali v prizidku istega 
obrata še eno v novem obratu pa 
bosta v oddelku galvanske zašči
te kar dve liniji za cinkanje, ni-

klanje in k romanje; za vse to pla
nirajo povečanje letne porabe 
cinka iz 500 na 1200 ton in več 
kot potrojeno porabo kemikalij 
za galvanizacijo - in to na za 
podtalnico rezerviranem območ
ju (!). V livarni povečujejo proiz
vodnjo s 5000 na 12000 ton letno 
(nova bo 10 tonska srednjefrek-
venčna talilna peč, dosedanja 
5 ton na uro ostane). 

• Odpadnih vod bo 2 do 
3 krat več (zdaj 71.000 m3 letno, 
te vode so oporečne - vsebujejo 
okolju nevarna cink in 6-valentni 
krom). 

• Odpadki vsebujejo snovi 
kot so fenoli, cink in krom in so 
shranjeni v cisternah in vrečah 
v tovarni. Za vse te rakotvorne 
odpadke, kot tudi za odpadna 
olja in hladilno emulzijo še ni 
določeno dokončno odlagališče, 
ker jih v Sloveniji sploh še ni. 

• Strupeni plini in prah so 
spremljevalci večinskega dela 
tehnološkega procesa. S suhimi 
filtri okolja ni možno zadostno 
zavarovati. Med plini so nepo
sredno strupene snovi (npr. cin
kovi hlapi), rakotvorne snovi 
(hlapi topil npr. trikloretilen), pa 
tudi snovi, ki v primeru nesreč 
predstavljajo veliko nevarnost za 
okolico (npr. freon). 

• Zelenice, ki so predvidene 
za varovanje od plinov onesnaže
nega okolja, zaradi minimalnih 
površin nimajo praktično nika
kršnega pomena. 

• Poseben problem je in osta
ja hrup, ki bo v obratih ponekod 
še vedno precej velik. Zaradi 
konfiguracije terena se bo hrup 
širil tudi v okolico, kajti kakršne
koli zaščitne ograje bodo preniz

ke. Med novimi zgradbami v za
hodnem delu Titana, ki naj bi 
ščitile pred hrupom, je tudi skla
diščna BT 2.0, kjer bo mostni 
žerjav največji hrup celo pov
zročal. 

• Filtri, ventilatorji in posa
mezni zaprti tehnološki sistemi 
težko zagotovijo ustrezno zdrave 
delovne pogoje v tehnologiji, pri 
kateri se uporablja toliko strupe
nih snovi. Podatki zdrastvenih 
služb to samo potrjujejo. 

• Kamnik potrebuje analizo 
potreb po industrijskih tirih in 
celovite načrte transportnih poti, 
ne pa da Titan planira industrij
ske tire, priključene na nek 
osrednji industrijski tir. za kate
rega po podalkih iz predhodnega 
soglasja železniško gospodarstvo 
sploh še ne ve. 

• Sporna je predvidena pove
čana poraba električne energije 
(zdaj 25.200 MWh letno v bodo
če 45.000 MWh letno), ker ve
mo, da bo v Sloveniji primanjko
valo električne energije, zlasti ko 
bo prenehala delovati nuklearka 
v Krškem. 

• Predvidena je pozidava pr
vovrstnih kmetijskih zemljišč in 
sicer v vzhodnem delu približno 
1 ha, v zahodnem pa blizu 2 ha. 

• Podlimbarskega pot je v Ti
tanovih načrtih pozidana in njen 
priključek na Kovinarsko cesto 
ukinjen. Novega priključka v na
črtih ni. 

Praktično vse pripombe, ki jih 
tu navajam okrajšane, sem doku
mentiral z navedbo virov. Viri so 
praviloma Titanova, v okviru 
javne razprave dostopna doku
mentacija! 

Iz večine navedenih pripomb 
izstopa skrb za okolje, ki si jo 
osveščeni prebivalci Kamnika 
delimo. Nekaj take skrbi je sicer 
zaslediti tudi v Titanovih načrtih, 
vendar se vse prične z ugotovitvi
jo, da proizvodnja sicer lahko ze
lo negativno vpliva na okolje, ne
ha pa z obljubo, da bodo poskr
beli za temeljite zaščitne ukrepe. 

Iz delovnih organizacij 

Zarja na razpotju 
V obdobju, ko se delovne or

ganizacije zaradi zakonskih spre
memb spreminjajo v podjetja, se 
na marsikaterem dvorišču zame
nja le tabla — ime torej. Kamni
ško montažno podjetje »Zarja« 
pa je pred odločitvijo, da se v do
bro svojega obstanka reorganizi
ra tudi vsebinsko. Zaradi velikih 
likvidnostnih težav ji v nasprot
nem primeru grozi stečaj. 
Kratko in jasno podobo vzponov 
in padcev oziroma nihanja v Zar-
jinem poslovanju, je zelo dobro, 
a s številkami opremljeni analizi 
poslovanja, prikazala ljubljanska 
podružnica Službe družbenega 
knjigovodstva SRS. Iz podatkov 
lahko ugotovimo, da je Zarja 
v letih 1983 do 1987 dosegla 
ugodnejše finančne rezultate kot 
poprečje podskupine. Vendar pa 
kljub temu proti koncu teh let ni 
imela več ugodnega razmerja 
v bilanci. Šibka točka so bile 
predvsem visoke zaloge, njihov 
delež je bil namreč precej višji 
kot v primerjanih organizacijah 
in kot v povprečju podskupine. 
Neugodna finančna razmerja so 
se zato lani odrazila tudi na fi
nančnih rezultatih. Ti so bili slab
ši kot v povprečju podskupine. 
Obenem pa je zaradi zmanjšanja 
gradbenih naložb in velike kon
kurence na trgu Zarji začelo pri
manjkovati dela. V prvem pollet
ju letošnjega leta so se finančni 
rezultati še poslabšali, organiza
cija je bila tudi nelikvidna, saj 
z lastnimi in dolgoročnimi viri ni 
mogla financirati niti stalnih 
sredstev v celoti, ugotavlja v ana
lizi poslovanja republiška SDK. 
Zarja je pomanjkanje montažne
ga dela delno nadomestila 
z uspešnim elektronskim obra
tom, ki izdeluje varnostne napra
ve. Na ta način se je izognila 
izgubam. V SDK-ju tudi ugotav
ljajo, da se organizacija, ki ima 
tako široko zasnovano montažno 
dejavnost, ni pravočasno prilago
dila tržnim razmeram. Ko je za
radi zmanjševanja gradbenih na
ložb nastopila kriza montažne 

dejavnosti, bi se morala organi
zacija preusmeriti na razvoj elek
tronskega obrata. Takrat bi reor
ganizacijo laže izvedla, saj soji to 
dopuščali ugodni finančni rezul
tati. Vendar je Zarja z uspehom 
elektronskega obrata predolgo 
pokrivala neuspeh montažnega 
obrata in tako ostala brez aku
mulacije. Brez lastnih sredstev 
pa bo reorganizacijo po mnenju 
SDK-ja težko izpeljala. 

V Zarji torej niso brez osnove 
začeli razmišljati o novi organizi
ranosti, ker je po njihovem mne
nju stanje že nevzdržno, bodo 
morale biti spremembe dokaj ra
dikalne. Direktorje poudaril, da 
iz določenih objektivnih, pa tudi 
subjektivnih vzrokov v Zarji, ne 
morejo zagotoviti finančno zami-
vega dela za pokrivanje dejavno
sti pri zaključnih delih v gradbe
ništvu. Ob tem je še dejal, da 
z lastnim delom niso več sposob
ni pokriti najetih posojil, ki zna
šajo 17 milijard dinarjev, zaradi 
česar je torej obstoj delovne or
ganizacije kot take še posebno 
vprašljiv. 

»Omenjeno stanje terja od 
nas, da iščemo možnosti, da se 
Zarja izogne stečaju, in da se ji 
kot celoti ali pa kot njenim posa
meznim delom ustvarijo pogoji 
za nadaljnji razvoj. V okviru 
iskanja tovrstnih možnosti je kot 
edina varianta ostala osamosvoji
tev sestavnih delov Zarje, da bi 
na ta način dobili posamezna po
djetja: Elektronika, Delavnice in 
Montaža. V že doslej najdonos
nejšo enoto Elektroniko bi pri
dobili tudi zunanji kapital,« je 
povedal Matjaž Verbole. 

Tudi preostali del Zarje se mo
ra po njegovih razmišljanjih 
ustrezneje organizirati. Pred
vsem pa je treba skrčiti seznam 
vseh dejavnosti, saj je tudi na ta 
račun prihajalo do prevelikih za
log. Po omenjenem predlogu bi 
bili Delavnice in Montaža druž
beno, Eletronika pa mešano po
djetje ali celo delniška družba. 
Omenjena reorganizacija pa se

veda pripelje tudi do manj pri
ljubljenega pojava - presežkov 
delavcev. Nekaj bi jih bilo treba 
razporediti po vseh enotah, pred
vsem administracijo, čeprav je 
tudi tu nekaj viškov, ki bi jim 
morali zagotoviti nadomestne 
službe oziroma jih prekvalificira
ti. Viški se pojavljajo tudi pri 
Montaži - nekaj instalaterjev bi 
sicer lahko zaposlili v druge orga
nizacije, nekaj bi se jih lahko sa-
moorganiziralo oziroma odprlo 
lastno obrt. Sicer pa bi se v vsaki 
posamezni enoti o tem morali 
zmeniti najprej delavci sami in si 
tudi na ta način morda naliti či
stega vina. »Zarja sedaj ne more 
več zagotoviti normalnega dela 
za svoje monterje tudi zato, ker 
so ji velika konkurenca predvsem 
zasebniki«. 

»Za kateregakoli našega de
lavca, ki bi se odločil iti med 
zasebnike, pa bi se Zarja zavzela, 
da bi postal naš kooperant,« za
gotavlja direktor, ki mu vsekakor 
ni lahko, ko mu po ,trdem' iska
nju možnih rešitev za Zarjo in 
potem, ko jim predloži najraci
onalnejšo, nekateri očitajo, da bi 
rad prodal podjetje. Če le ima 
morda kdo izmed tistih, ki se upi
rajo, boljšo rešitev, naj z njo pri
de na dan, pravi, še bi jo bilo 
vredno upoštevati.« 

»Vedimo le, da nam gre voda 
v grlo, predvsem pa, da v propa
dajoče podjetje od zunanjih ne 
bo nihče več vlagal. Če se hoče
mo preseliti na novo lokacijo ob 
obvoznici, kjer imamo že vlože
nih 15 milijard dinarjev, potreb
nih pa je še najmanj 25 milijard 
dinarjev, moramo v tuja vlaga
nja. Predvsem pa s to reorganiza
cijo želimo ustvariti boljše pogoje 
za delo.« 

Edini stvarni izhod iz nastalega 
položaja je torej preoblikovanje 
Zarje v troje podjetij, vsako od 
njih pa naj bi štartalo brez finanč
nih obremenitev iz preteklosti. 
Največ je prav zagotovo odvisno 
od ljudi samih in njihove volje do 

Vsi pa vemo, da pri nas vedno in 
povsod prav za te ukrepe zmanj
ka denarja, že v sosednji Avstriji 
takim tovarnam prepovejo obra
tovanje (npr. Obir v Rebrci na 
Koroškem), naši ekološko nevar
ni obrati pa »pogojno« delajo le
ta in leta, izboljšanja pa ni na 
vidiku. 

In kako naj verjamemo kateri
koli industriji, ki je ob današnji 
finančni situaciji (nelikvidnost, 
slaba prodaja, nejasna bodoč
nost) nesposobna urediti tiste ne
pravilnosti, ki so jih inšpekcijske 
službe ugotovile že pred letom ali 
celo več. Titan je med njimi! 

V posebnih strokovnih podla
gah, ki so jih ob Titanovih načr
tih izdelali zunanji sodelavci, pa 
le-ti na več mestih konkretno 
opozarjajo na nove škodljive po
sledice, ki zagotovo bodo (!), pri 
tem pa tudi na to, da bodo nove 
gradnje z vidika varovanja plod
ne zemlje negativne. 

In še sklepna beseda: zahvalju
jem se za oba odgovora, čeprav 
ekološko osveščeni občani z nji
ma ne moremo biti zadovoljni. 
Skrb za delovna mesta naših po
tomcev si delimo, vendar pri tem 
ne sme biti delovnih mest za vsa
ko ceno, predvsem ne na račun 
zdravja in okolja. In zakaj naj bi 
bila prav v naši občin' »umaza
na« industrija celo v večini? 
V Kamniku je namreč kar precej 
tovarn, ki so navsezadnje za oko
lje še nevarnejše od Titana. Pa še 
nekaj novih onesnaževalcev naj 
bi dobili. Mislim, daje ogrožanje 
okolja problem širše skupnosti, 
zato sem tudi eden tistih, ki smo 
pričakovali odgovore za to po
dročje odgovornih občinskih 
služb. Titanova in vseh drugih 
onesnaževalcev dolžnost pa je, 
da na svoje stroške in takoj od
pravijo vse vzroke in posledice 
onesnaževanja. 

Pripis: Okolje ji ogroženo ali 
pa ni ogroženo. V polemikah. 
o tem so važni le argumentirani 
podatki. Za podatke avtorji pri
pomb res nismo krivi in je zato 
kakršnakoli diskvalifikacija pis
cev povsem neumestna. 

B. NOVAK 

boljšega dela, predvsem pa za
upanja v nadaljnji razvoj. 

Sicer pa naj bi bil skrajni rok 
za preoblikovanje podjetja 31. 
12. 1989. Hkrati z delitvijo pre
moženja bi se podjetja morala 
dogovoriti o bodočem medseboj
nem sodelovanju in oddajanju 
del, ki sodijo v dejavnost drugega 
podjetja. Po mnenju direktorja 
naj bi v pogodbo vnesli klavzulo, 
da imajo podjetja, ki bi nastala iz 
Zarje, prednost pri opravljanju 
del pri enakih pogojih od ostalih 
možnih izvajalcev. Poleg Elek
tronike bi se na novo lokacijo 
seveda lahko preselili tudi ostali 
dve podjetji, enako bi imeli lah
ko svoje finančne deleže v Elek
troniki. 

V naslednjih dneh bodo zuna
nji strokovnjaki pripravili pred
log za delitev premoženja in bo
dočo organiziranost. Referen
dum o preoblikovanju Zarje 
v podjetje (kar je zakonska ob
veznost vseh organizacij) in kas
neje v delitev na tri podjetja pa bi 
bil konec decembra. 

Svoje je pri tem povedal tudi 
občinski sindikalni svet, ki po
udarja, naj v pripravah na reor
ganizacijo stroka razblini vse 
dvome, in razmišljanje, češ, da bi 
imela v bodoče perspektivo le 
enota Elektronike. Predvsem pa 
je treba zagotoviti socialno var
nost in perspektivo vsem zapo
slenim. Obenem na občinskem 
sindikalnem svetu menijo, da 
prav zato, ker podjetja v novih 
pogojih gospodarjenja v veliki 
večini svojo perspektivo vidijo 
v zmanjševanju delovnih mest, 
prezaposlitvenih možnosti pa ni 
prav veliko v tej občini, sindikat 
predlaga, da se ustanovi nekak
šen razvojni sklad, ki naj bi skr
bel tudi za odpiranje novih de
lovnih mest (ustanavljanje manj
ših podjetij, tudi v turizmu ini 
kmetijstvu, kjer je še perspekti-l 
va) v naši občini. 

ROMANA GRČAR 

Matična knjižnica Kamnik 
organizira predstavitev pesni
ške zbirke Odmevi, avtorice 
Nine Osredkar, ki bo v četr
tek, 7. 12. 1989, ob 18. uri 
v razstavišču Veronika. 

Instruiram matematiko, 
fiziko in osnove elektro
tehnike. Tel. 738-662. 

Instruiram slovenščino za 
osnovno in srednjo šolo. 
Naslov v uredništvu Kam
niškega občana. 

Sprejmem honorarno de
lo na domu. Naslov 
v uredništvu Kamniškega 
občana, Titov trg 9, tel. 
831-311. 

Poceni prodam raztegljiv 
trosed, fotelj in regal. Ple-
ho, Zikova 10, Kamnik. 

V središču Kamnika naja
mem garažo, Prof. Samo 
Vremšak, Maistrova 8, 
Kamnik. 

KJA 
Kužka oddam. Hančič, 
Soteska 22, Kamnik. 

Zazidljivo parcelo v Kam
niku kupim. Tel. (0601) 
21-272 od 7. do 15. ure. 

Prodam golf diesel, letnik 
86. Klanec 36, Komenda. 

V nedeljo, 17. decembra 1989, ob 15. uri, bo v prostorih 
Prosvetnega doma v Komendi predavanje na temo: 

Komenda malteškega 
viteškega reda 
- zgodovina Komende, kratek oris 
- vtisi s potovanja na Malto 
- o srečanju s sorodniki barona Petra Jakoba de Testa-
ferrata in Petra Pavla Glavarja v Pauli pri la Valletti. 

Predava: Jožef CIRAJ, dipl. politolog, Komenda 

Avtor se je po pogovorih s častnim vitezom MVR Vikto-
rijanom Demšarjem in po potovanju na Malto (april 
1989) odločil povedati nekaj o svojih vtisih in rezultatih 
raziskovalnega potovanja. 

Vabljeni vsi, ki vas širše zanima krajevna zgodovina in 
ki bi želeli slišati in soustvariti nekaj novih idej o reafir-
maciji zgodovinskih znamenitosti na naših tleh. 

Prosvetno društvo Komenda 
Predsednik 

Tone JAGODIC 

VESELO V KAMNIKU 
Mnogi se še spominjate lanskoletne zabavno-glasbene prireditve 
z nekoliko tekmovalnim značajem, ki smo jo v ZSMS izpeljali pod 
nazivom Veselo v Kamniku. 
Tudi v prihodnje bomo s podobnimi projekti nadaljevali! 
Če: 
- igrate instrument 
- pojete in/ali plešete 
- želite kakorkoii nastopiti pred vesoljnimi Kamničani, 
potem se oglasite in prijavite na OK ZSMS Kamnik, Gregorčičeva 
2, tel. 831-026. 
Prireditev bomo organizirali sicer šele v začetku februarja, vendar 
bomo prijave pobrali dovolj zgodaj, da bo prireditev dovolj pestra 
in s tem dostojna ugleda, ki ga Kamničani uživamo v svetu. 
Tekmovalna žilica bo seveda še vedno prisotna, prav tako pa ne 
bo manjkalo zabave in heca. 
VABLJENI! OK ZSMS KAMNIK 
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(6 PO^ERLA S 

Nova trgovina s športno opremo. Vse na 
enem mestu! 

Ob ugodnih cenah je nakup užitek! 

PORENTA ŠPORT, Kamnik, Titov trg 7. 

Vsak dan od 9. do 12. in od 15. do 19. ure, 
ob sobotah od 9. do 12. ure. 

Telefon 831-390. 

Trgovina z otroško 
konfekcijo »KIM« 
Breda Grilje 
Kamnik, 
Trg talcev 8 

V Kamniku je poleg Marketa Emona odprta 
nova trgovina z otroško konfekcijo »KIM« 

Pridite in prepričali se boste, da je v trgovini 
s pestro izbiro in ugodnimi cenami res 
prijetno kupovati. 

Vljudno vabljeni vsak dan od 8. do 12. in od 
14. do 19. ure, v soboto od 8. do 12. ure. 
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CVETLIČARNA MIRA V GODIČU PRI VAJNARJU 
vam sporoča: 
PO UGODNIH CENAH IMAMO VEDNO NA ZALOGI: 
- lončnice in rezano cvetje 
- poročne šopke 
- izdelujemo žalne vence 
- spominki in darila 
Delovni čas: od 8. -11. in od 14.-18. ure, sobota od 8.-17. ure. 
SE PRIPOROČAMO! 

SADJE ZELENJAVA 
PRI KOROBAČU, 
KAMNIK, 
KIDRIČEVA 64 

Cenjenim strankam pr iporočamo kvali tetno sadje 
in zelenjavo po konkurenčnih cenah. 

Pr iporočamo nakup! 

Tovarna tekstilij 
Ir_.. A za notranjo opremo, 
ILAJA 'dej3- Kamnik, 

y Ljubljanska c. 6 
AKCIJSKA PRODAJA 
blaga iz opuščene kolekcije in ostankov 

Prodaja bo v prostorih tovarne v Kamniku, Ljubljanska 
c. 6 in sicer: 
- v petek, 15. 12. 1989 od 9. d 19. ure in 
- v soboto, 16. 12. 1989 od 9. do 13. ure. 

ZAHVALA 

Ob prerani izgubi naše ljubljene 
žene, mamice, hčerke, sestre 

in tete 

MIMI URANIČ 
rojene KOTNIK 

p. d. Maučeve mami 
s Klanca 36 pri Komendi 

se najtopleje zahvaljujemo dobrim sosedom, prijateljem, so
delavcem iz Titana in SCT Ljubljana za izrečena sožalja, 
podarjeno cvetje, denarno pomoč in številno spremstvo na 
njeni prerani zadnji poti. Posebna zahvala rojakom iz Mar
kovega in Sel za številno spremstvo, govorniku, Jožetu Pož-
ku iz Titana, za lepe besede slovesa, s katerimi je tako 
toplo orisal njeno življenjsko pot, gospodu župniku in deka
nu Niku Pavlicu za lep pogrebni obred ter pevcem pevskega 

zbora Janez Čebulj iz Komende za ganljivo petje. 

Žalujoči: mož Marko, sinovi Andrej, Marko in Damjan, 
mama Ančka, sestra Ivanka z družino, brata Marjan 
in Tone z družinama in brat Ivo ter drugo sorodstvo 

Klanec, Markovo, Ljubljana, Vranja peč, november 1989 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega dragega 

ANTONA 
ZLATNARJA st. 

p. d. Španovega Toneta 
iz Godiča 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga v tako velikem 
številu spremili na njegovi zadnji poti, sorodnikom, sose
dom in sodelavcem za podarjeno cvetje in drugo pomoč. 
Hvala g. župniku iz Podnarta in Mekinj za poslovilni govor 
in lepo opravljen pogrebni obred, pevcem za ganljivo petje, 
godbi za izvajane žalostinke in govornikoma za poslovilne 

besede. Hvala vsem, ki delite z nami bolečino. 

Vsi njegovi 

Godič, november 1989 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi najinega dragega moža in atija 

FRANCETA KEPCA 
se iz srca zahvaljujeva vsem sorodnikom, sosedom, prijate
ljem, znancem in sodelavcem za darovano cvetje, denarno 
pomoč, izrečeno sožalje in številno spremstvo na njegovi 
zadnji poti. Hvala pevcem Solidarnosti za lepo zapete žalo
stinke, cerkvenemu pevskemu zboru in gospodu župniku iz 
Šmarce za lepo opravljen obred. Posebej se zahvaljujeva 
sosedoma Mimi Zormanovi in Božu Kolencu, ki sta nama 

pomagala v najtežjih trenutkih. 

Žalujoča: žena Ivanka in hči Mojca 

Šmarca, novembra 1989 

Čistilko za čiščenje manjšega 
gostinskega lokala honorarno 
zaposlimo. Informacije: BAR 
MITNICA, Kidričeva 31, Kam
nik ali po tel. 341-204 do 8. 
ure zjutraj. 

Honorarno zaposlimo prijetno 
dekle za strežbo v dnevnem 
baru. Informacije: BAR MITNI
CA, Kidričeva 31, Kamnik ali 
po tel. 341-204 do 8. ure. 

trgovsko podictj« 

kamnik 
V teh dneh sta Kočna Kamnik in Emona Commerce, 
TOZD Obala Koper odprla 

DUTY FREE SHOP 
prosto carinsko prodajalno - na Titovem trgu 13 
v Kamniku (poleg Kramarja) 

Odprta je od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure. 

Na drobno bodo prodajali tele vrste blaga: 
O alkoholne in brezalkoholne pijače 
O cigarete in ostale tobačne izdelke ' 
O kozmetične in parfumerijske izdelke 
O nakit in bižuterijo 
O steklene in keramične izdelke 
O obutev in usnjeno galanterijo 
o oblačila in druge tekstilne izdelke 
O potovalne torbe in športno opremo 
O izdelke domače obrti 
O plošče, kasete, filme, glasbila, igrače, igralne karte 
O ure in tehnično blago 
O avtomobilske dele 
o izdelke za osebno rabo 
O specialne trajne živilske proizvode. 

ZAHVALA 

V visoki starosti nas je zapustila 

ANTONIJA HOMAR 
s Perovega 

Iskreno se zahvaljujemo sosedom za pomoč v času bolezni, 
dr. Kocutarju iz ZD Kamnik za požrtvovalno zdravljenje, 
Prvemu slovenskemu pevskemu društvu Lira iz Kamnika za 
ganljivo petje in gospodu župniku za lepo opravljen obred. 

Vsi njeni 

November 1989 

Usoda ni hotela, 
da bi z nami še živel, 
a živel boš v nas 
ves ta preostali čas 

ZAHVALA 

Ob boleči in mnogo prerani izgubi 
našega dragega moža, očeta 

in starega očeta 

MIHE AVGUŠTINA 
pečarskega mojstra iz Suhadol pri Komendi 

se iskreno zahvaljujemo vsem dobrim sosedom za pomoč, so-
vaščanom, sorodnikom, prijateljem, znancem in sodelavcem iz 
DO Kočna Kamnik in Market Moste ter W O Anton Medved 
Komenda in Kamnik za izrečena sožalja in darovano cvetje. 
Iskrena hvala gospodu župniku za lepo opravljeni obred, mo
škemu pevskemu zboru Janez Čebulj iz Komende za čudovito 
zapete pesmi, LD Komenda in GD Moste za ganljive poslovilne 
besede, vsem zastavonošem in vsem, ki ste ga v tako velikem 

številu spremili na zadnji poti. Še enkrat vsem iskrena hvala. 

Žalujoči: žena Francka in otroci z družinami 

Suhadole, Dragomelj, Moše, november 1989 

Nekoč bo lepo, 
nekoč bomo roke v prst zakopali! 
in bomo življenja sokove spoznali; 
takrat bo lepo.,. 

(Fr. Balantič) 

ZAHVALA 

Hvaležni smo vsem, ki ste nam 
stali ob strani ob slovesu 

od dragega očeta 

FRANCETA DOBOVSKA 
Prišli ste se poslovil s Sv. Katarine, iz Sore, iz Stranj in od 
drugod. Z molitvijo in cvetjem ste ga pospremili na zadnji 
poti v domačo cerkev in na božjo njivo. Radi ste ga imeli, 
zato ste šli za njim v jesenski tihi večer: duhovniki, pevci, 
društvo upokojencev, sosedje, znanci, prijatelji, sodelavci 

njegovih iz Graditelja, Svilanita in ZD Kamnik. 

Vsi njegovi 

Sora, Stranje, Kamnik, Mekinje, november 1989 

TURISTIČNA AGENCIJA ARTUR 
vas vabi na 5-dnevno potovanje v RIM za BOŽIČ! 
POLNOČNICA v cekrvi Sv. Petra v Vatikanu in za božič slovenska 
maša v cerkvi Sv. Paula. Ogled Rima, namestitev v hotelu A kat. 
ODHOD: 22. 12. 1989 zvečer. 
Cena 280.000 LIT, plačljivo v dinarjih. 
Prijave in informacije: Turistična agencija Artur, Kidričeva 29, 
61240 Kamnik, telefon 832-012. 

Mami, srečna si bila, 
kadar smo domov prišli, 
sedaj pa žalost je boleča, 
ko te več med nami ni. 
Ljubezen, zvestoba, delo in trpljenje 
tvoje je bilo življenje. 

(narodna) 

ZAHVALA 

Mnogo prezgodaj nas je po dolgi 
in težki bolezni zapustila naša 

ljubljena žena, mami, babica in teta 

FRANČIŠKA SUŠNIK 
iz Rožičnega 

Iskreno zahvalo izrekamo dobrim sosedom za izkazano pomoč 
v težkih trenutkih, vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in spremstvo na njeni zadnji 
poti. Hvala dr. Brumnu in patronažni službi ZD Kamnik, go
spodu župniku za lepo opravljeni pogrebni obred in pevcem 

Mavrica za lepo zapete žalostinke. 

Žalujoči: vsi njeni 

Sela, oktober 1989 

ZAHVALA 

Ob nenadni smrti našega 
dobrega moža, atija, brata, 
strica, starega ata in tasta 

FRANCA 
OSOLNIKA 

iz Gozda 2 

Zahvaljujemo se vsem sorodni
kom, prijateljem in znancem, ki 

ste ga pospremili v njegov prerani grob. Hvala sosedom za 
nesebično pomoč, članom GD za lepe poslovilne besede in 

za darovano cvetje. Hvala g. župniku. 

Žalujoči: žena Ivanka, hči Mari, brata Viktor in Milan, 
sestri Francka in Mara z družinami ter drugo sorodstvo 

Oktober, 1989 

ZAHVALA 

Nenadoma nas je zapustila naša dobra teta Micka 

MARIJA PANČUR 
iz Vrhpolja 27 

Vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti 
in ji podarili cvetje, se iskreno zahvaljujemo. 

Marinka Rebolj z družino 

Oktober, 1989 

Četudi v grobu zdaj počivaš, 
med nami živ si, kot si bil, 
saj vso ljubezen in dobroto, 
si za nas izlil, 

(Narodna) 

ZAHVALA 

Ob smrti našega dragega moža, 
očeta, starega ata, brata 

in strica 

PAVLA ISKRE 
iz Zduše 20 

se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in 
sodelavcem, ki ste mu darovali cvetje in ga v tako velikem 
številu pospremili v njegov prerani grob. Hvala osebju ZD 
Kamnik, posebej sestri Darji, pevcem za zapete žalostinke 
in g. župniku za lepo opravljen obred. Hvala tudi vsem za 

izrečena pisna in ustna sožalja. 

Vsi njegovi 

Oktober, 1989 
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Nihče ne prizna rad, da 
je reven 

Nadaljevanje stoletne 
tradicije 

Ivan Kramberger se je pojavi] 
tudi v naši občini. Dva dni smo 
imeli Kamničani priložnost opa
zovati tega posebneža sredi Tito
vega trga, kjer je s prijetnim je
senskim soncem obsijan, z na
smehom na ustih in opico na gla
vi moral pritegniti pozornost ma-
lodane vsakega mimoidočega. 
Tudi glasen je dovolj in če ne 
drugače, pritegne pozornost tudi 
s svojim nenavadnim starinskim 
avtomobilom. 

Marsikoga njegova pojava mo
ti. Za druge je zanimiv, ker je 
hecen. Tretji radi posežejo po 
njegovih knjigah, ki nimajo bo-
gve kakšne literarne vrednosti. 
Nekateri se ustavijo pri njem le 
zato, ker vedo. da s svojimi pri
hranki pomaga tistim, ki so po
moči potrebni. In to tudi je nje
govo poslanstvo. Če že ne bere
mo njegovih v samozaložbi izda
nih knjig - pet jih je, šesta je že 
na poti, jo pač kupimo zato, da 
prispevamo za bolne otroke in 
ostale dobrodelne akcije, ki se jih 
še loti ta čuden mož iz Prekmur-
ja, s črnim klobukom in dolgimi, 
že rahlo sivimi lasmi. Knjige so 
odraz njegovega življenja, pogle
dov na ta kruti svet, pa tudi od
nosa drugih do njega. Tako nje
gova zadnja knjiga nosi naslov 
»Zakaj Štajerci sovražijo Kram-
bergerja«. Ostale so še: Trnova 
pot, Srce Ivana Krambergerja iz 
Negove, Pesmi moji materi in 
Misli Ivana in Marjete Kram
berger. 

Nič se ni napovedal, kar prišel 
je, in v spontanem pogovoru, 
medtem ko so ga ljudje spraševa-. 
li to in ono, povedal, da so ga 
Kamničani prijetno presenetili. 

»Glede na to, da sem skorajda 
na Gorenjski, nisem pričakoval 
take gostoljubnosti. Včeraj sem 
dobil kar štiri kosila. Še opica se 
je dodobra najedla. Še posebej 
dobro me je pogostila Kati Turk, 
vaša narodna pesnica. Obiskal 
me je vaš slikar Bogdan Potnik in 
mi napisal nekaj prijaznih besed 
v knjigo spominov. Sicer pa sem 

v Kamniku zato, da malo »pri
pravim teren, takorekoč, da v eni 
naslednjih akcij zbe"rem denar tu
di za kamniški Zavod za uspo
sabljanje invalidne mladine. Ne 
za zidove - slišim da gradijo nov 
prizidek, ne, za pripomočke in
validom, vozičke in še kaj, kar 
jim bo olajšalo življenje v domu. 
Seveda pa je še vse odvisno od 
pripravljenosti vodstva zavoda za 
sodelovanje. Veste, ni tako eno
stavno poklanjati denar! Da, 
prav ste slišali. Nekateri, kot je 
bila v zadnjem obdobju Šempetr-

njeno razmišljanje »socialistič
nih« oblastnikov. Zakaj pa pov
sod drugje v svetu, predvsem 
v »gnilem kapitalizmu«, dobro
delne akcije ne pomenijo nič ne
navadnega, nič sramotnega, am
pak je to pri njih samo dodaten 
znak visoke kulture?!« je razmi
šljal Ivan Kramberger. 

Upajmo torej, da v ZUIMU 
njegove pomoči ne bodo odbili, 
sicer pa je Ivan Kramberger s Ti
tovega trga, kjer je stal, opazil 
tudi kulturno bogate, pa vendar 
revne kamniške hiše, ki pred na-

Trgovina z žitnimi izdelki 
»KLAS« na Titovem trgu vseka
kor ni nastala po naključju. Last
nica Jana Vidergar nam je pove
dala, da so imeli pri njih doma 
v Radomljah mlin že pred leti. 
Tako odločitev, kaj prodajati, res 
ni težka: vse vrste žitaric, ki jih 
k njim kmetje iz okoliških krajev 
vozijo že več let in so preizkuše
no dobre, predvsem ker zemlje 
ne gnojijo pretirano z umetnimi 
gnojili. Poleg žitaric (polnovred
ni riž, pšenica, rž, ajda, lan, je-
šprenj, otrobi, proso) lahko ku
pimo tudi sveže mleto moko iz 
omenjenih žit. Moko zmeljejo 
pred vami, saj imajo v trgovini 
majhen priročen mlinček. V več
jih količinah pa je moka teden
sko namleta v radomeljskem 
mlinu. 

Lastnica trgovine z žitno pre
hrano je sodelovala tudi na minu
lem sejmu zdrave prehrane na 
Gospodarskem razstavišču in de
jala, da ljudje po zdravi, ali bolje 
rečeno bolj zdravi (bio hrana je 
lahko čisti konstrukt, saj je čiste

ga ozračja in več let samo s hlev
skim gnojem gnojene zemlje le še 
malo) polnovredni hrani čedalje 
bolj povprašujejo. 

Poleg vseh vrst žitaric in moke 
lahko v »Klasu« kupite še vse 
vrste kruha - posebno hitro 
zmanjka radomeljskega in šen-
čurskega, imajo pa tudi ajdovega 
in koruznega iz Škofljice, nekaj 
»Žitovih« in vse vrste žemelj. 
Kamničani so se že dobro nava
dili na posebno ponudbo »Kla
sa«, tako da nekateri vsak dan že 
težko pričakujejo njihove sveže, 
dišeče izdelke. V »Klasu« so na 
voljo še posebno dobri domači 
piškoti in ostalo dnevno sveže 
pecivo, mlečni izdelki, testenine 
(posebno ajdove in vse, ki se ne 
razkuhajo). 

Jana Vidergar rada ustreže še 
kaki posebni kupčevi želji in se 
potrudi pripeljati naročeno. Sicer 
pa se bližajo prazniki in gospodi
njam, ki bodo pekle, (od biskvi
tov, piškotov do potice) priporo
ča, naj moko kupijo vsaj mesec 
dni prej, saj je znano, da se te 

»Klasova* posebna ponudba - ti-
delki iz domačega mlina. Foto: 
R. Grčar 
dobrote najbolje spečejo iz mf 
sec dni uležane moke. 

ROMANA GRČAF 

Ivana Skamen: 

Dober dan, naši 
Ivan Kramberger: »Pomagam vsem, ki so potrebni pomoči - tudi 
propadajoča hiša, tu pred mano na Titovem trgu, je je potrebna. 
Morda bom nekoč zbiral pomoč tudi za ohranitev kamniškega sta
rega mestnega jedra.« Foto: R. Grčar 

ska bolnišnica pri Novi Gorici, 
niso pripravljeni sprejemati »mi
loščine.« Pa to ni miloščina, jaz 
vsak dinar, ki ga s prodajo knjig 
namenim za pomoč, dam pred
vsem v želji, da rešim življenje, 
da pomagam, da olajšam. Ne da
jem zato, da bi imeli nekateri 
občutek manjvrednosti, in zato 
reagirajo odbijajoče, češ, mi ima
mo, mi si znamo sami pomagati, 
kdo pa je Kramberger, da nam 
bo solil pamet?! To je značilno 
predvsem za birokratsko napih-

šimi očmi propadajo. Pogled mu 
je segel predvsem na »Petkovo« 
hišo (v kateri je trenutno poleg 
trgovine Metka tudi naše uredni
štvo), za katero je dejal, da kar 
kriči po obnovi strehe, ki se vid
no poseda in pušča in dejal, da bi 
bil pripravljen rešiti pred propa
dom tudi tega »ranjenca«, ven
dar kdaj drugič! Najprej mora 
poskrbeti za žive, morda pa bo 
kdaj ostalo kaj tudi za pomoči 
potrebne spomenike. 

R. GRČAP 

Nadaljevanje 

A bogat zaradi pridnih rok je 
postal lastnik ene najbolj atrak
tivne restavracije v Kanadi. Če
prav se je že srečal z Abraha
mom, je kapitan mož in pol in še 
Slovenec po vrhu. Zelo smo bile 
vesele spominskih majic, ki smo 
jih takoj oblekle in se s slavnim 
kapitanom tudi nastavile pred fo
tografski aparat. 

Prelepa mestna hiša - center 
Mississauge - je ponos mesta, ki 
je v zadnjih desetih letih postalo 
prebivališče 120.000 ljudi in šteje 
zdaj že 400.000 prebivalcev. Na 
nekdanjem ozemlju Indijancev, 
ki je leta 1805 prešlo v roke bel
cev za 1000 angleških funtov, je 

zraslo mogočno industrijsko me
sto, sredi katerega je mestna hi
ša, z razburljivo novo arhitektu
ro. Prekrasni marmornati stebri 
in tla poudarjajo čudovito avlo te 
ugledne hiše. Stopnice, podobne 
vatikanskim in mogočni stebri 
služijo istočasno okrasu in pove
zavi zgradb ter utrjevanju nosil
nosti zgradbe. Tej lepotici, stari 
šele dve leti je ob otvoritvi priso
stvovala tudi naša ljubljanska žu
panja, avlo pa krasi tudi klavirski 
lepotec, darilo angleškega prin
ca. V veliki kongresni dvorani je 
obilo simbolov, ki razkrivajo 
zgodovino dežele, med katerimi 
je najpomembnejši simbol, ki 
prikazuje Indijanca in belega mo
ža pri kupčiji z zemljo. Srečale 

smo se tudi z županjo Hazel Me 
Callion. Ženska, ki je izžarevala 
moč in bistrino duha, kljub ča-
stitljivim letom. Med nas je prišla 
z^natančnostjo švicarske ure. 

V času našega tridnevnega bi' 
vanja v Torontu smo si ogledal« 
tudi enega največjih naravnih ču-
dežev na svetu - Niagarske sla
pove, ki so oddaljeni od Toronta 
170 kilometrov. Zaradi ogrorn 
nosti so nas navdušili, a po lepoti 
nas niso prepričali, da so lepši od 
naših. Le predstavljajte si, vsako 
sekundo vsak dan, tona na tono 
drveče vode, ki pada 56 metrov 
globoko. Elektrarna, v kateri je 
delal Tesla, izgleda ob vznožju 
slapov kot majcena koliba, če
prav je zelo velika. 

Toda čudesa Niagara Falls se 
ne končajo pri slapovih. V okoli I 
ci 40 kilometrov je vse polno za
nimivosti. 

Nadaljevanje prihodnJM 

Planinski kotiček 
Šola 
v Manangu 

Sredi oktobra so se iz Nepala vrnili 
inštruktorji, ki so poučevali v šoli za 
gorske vodnike nepalske planinske 
organizacije. Tam so bili poleg zdrav
nika, ki je bil iz Beograda, in se enega 
inštruktorja, ki je bil iz Štajerske, Ce
ne Grilje, Darja Jenko, Franc Kem-
perle in Bojan Pollak, vsi iz Kamnika. 
Torej je bila letošnja nepalska šola 
v znamenju Kamničanov. 

V Nepal so odpotovali 16. avgusta. 
Najprej* so v Katmanduju skupaj 
z NMA (nepalsko planinsko organiza
cijo) urejevali stvari, potrebne za te
čaj, kar je trajalo kar nekaj dni. Vso 
opremo, pa tudi večino hrane, je po
trebno namreč vzeti s seboj, ker v Ma
nangu razen nekaterih živil ni mogoče 
dobiti ničesar. Iz Katmanduja so odšli 
23. avgusta in po 8 dnevih hoje so 
prišli v šolo, ki stoji poleg rečice Sabče 
Kola na nadmorski višini okoli 3400 
m. 

Najprej je bilo treba urediti in pri
praviti za pouk samo stavbo, nato pa 
se je začel tečaj. Program osnovnega 
tečaja so izvedli v celoti: predavanja, 
vaje in treninge tako v šoli, plezalnem 
vrtcu, kakor tudi na terenu v gorah, in 
to kljub slabemu vremenu. V 26 dne

vih, kolikor je trajal tečaj, so imeli 
samo 3 dni res lepega vremena, zato 
niso mogli narediti več načrtovanih 
tur in vzponov. 

Ko so šli prvič na teren za 5 dni, sta 
jim sneg in megla preprečila vzpon na 
Nitje in Naur Peak. Ko so bili drugič 
kar 8 dni pod šotori na višini 4800 m, 
jim je komaj uspelo uloviti luknjo 
v slabem vremenu in se povzpeti na 
okoli 6000 m visoki Čulu. Pri tem jih 
je kljub vsemu tudi spremljala sreča, 
saj se je vreme sredi vzpona poslabša
lo, vendar se je vse srečno končalo. 
Ko so pzneje poskušali priti še na 
kakšen šesttisočak, so morali enkrat 
obrniti slabih 300 m pod vrhom, dru
gič celo samo 30 m pod vrhom! Skrb 
za varnost, slabo vreme in nemogoče, 
prenevarne razmere so bile močnejše 
kot pa še tako vroča želja stopiti na 
vrh. 

Tečaj je obiskovalo 31 kandidatov 
za gorske vodnike. Od tega jih je bilo 
30 iz Nepala in eden iz Brazilije. Veči
na je pokazala zelo veliko zanimanje 
za snov in tudi željo za znanjem. To 
znanje jim bo v bodoče zelo koristilo, 
saj jih je večina zaposlenih pri raznih 
turističnih agencijah, ki vodijo izletni
ke na trekinge, pa tudi v gore in na 
vrhove. Nekateri pa bodo sodelovali 
tudi v odpravah, za kar pa je znanje 
pridobljeno v tej šoli, nujno potrebno 
za kolikor toliko varno delovanje. 

Po tečaju, na koncu katerega so bili 
tudi izpiti, so se inštruktorji spet peš 

vrnili prrko Pokhare v Katmandu. 
Zadnji del so se sicer peljali z avtobu
som, ki pa je porabil za 200 km poti 
kar 10 ur. V katmanduju je bilo po
trebno urediti še precej administrativ
nih stvari in na koncu tudi razdeliti 
diplome. To je na slovesnosti, ki jo je 
posnela tudi nepalska televizija, nare
dil sam predsednik NMA, gospod Ku
mar Kharka Bigram Snah, ki je tudi 
kraljev svak. 

Šolo za gorske vodnike je leta 1980 
zgradila Jugoslavija v okviru tehnične 
pomoči Nepalu. Nekaj časa je Jugo
slavija, to je Fond za solidarnostno 
pomoč prijateljskim, nerazvitim, ne
uvrščenim državam, tudi v celoti fi
nanciral naše inštruktorje. Zadnja leta 
pa tega ne počne več, zato je potrebno 
zbrati ta sredstva posebej, da se lahko 
začeto delo nadaljuje in tako ohranja 
ugled Jugoslavije v tem delu sveta. 
Letos so del sredstev dali inštruktorji 
sami, večji del pa sta prispevali Razi
skovalna skupnost Slovenije in Zavod 
za mednarodno tehnično, kulturno in 
ekonomsko sodelovanje Slovenije 
(ZAMTES). Pomagala so tudi neka
tera slovenska podjetja, ki so razume
la, da se je kljub izredno težki gospo
darski situaciji, še vredno potruditi in 
ohranjevati ugled Jugoslavije v svetu, 
ugled, ki ga nekateri tako lahko za
pravljajo. Pri tem je treba poseej poh
valiti BOMBAŽNO PREDILNICO 
IN TKALNICO TRŽIČ, ki je plačala 
letalsko vozovnico za enega inštruk
torja. Veliko sta pomagala tudi TI
TAN Kamnik in MERCATOR-ETA 
iz Kamnika in Slovenijales Ljubljana. 
Svojo pomoč pa so dale tudi: Skup
nost za ceste Slovenije, JATA iz Ljub
ljane, LEK, MERCATOR in KRKA 
iz Ljubljane, Tovarna platnenih izdel
kov INDUPLATI iz Jarš in SVILA-
NIT iz Kamnika. Njim gre torej zah
vala, da je sploh bil letos izpolnjen 
dolg Jugoslavije Nepalu. 

Lokostrelske novice 

Inštruktorji pred šolo v Manangu 

trgovsko podjetje 

kamnik 
Cenjene kupce obveščamo, 
da bodo vse naše prodajalne 
(razen Kurivo, Univerzal, Titan 
in Pohištvo) 23. In 30. decem
bra 1989 odprle do 19. ure. 

Letošnja lokostrelska sezona se po
časi končuje, saj so na sporedu le še tri 
dvoranske tekme v okviru republiške
ga prvenstva. 

Za vse občane, ki se zanimajo za 
šport in med drugim tudi lokostrel
stvo, objavljamo nekaj vidnih uspe
hov, ki so jih dosegli naši lokostrelci 
na turnirjih po Jugoslaviji in v tujini. 

PIONIRJI 
Pri objavljanju rezultatov v Kamni

škem občanu pionirjem še nismo daja
li posebnega pomena. Tokrat pa je to 
nadvse potrebno. Pionirji so letos na
stopili na treh HUNTER + FIELD 
turnirjih. Najbolj do izraza so prišli na 
državnem prvenstvu v Postojni, kjer 
so se v zelo slabih vremenskih razme
rah borili do zadnjega strela, kar se 
jim je močno obrestovalo. 

Jože JAVORNIK je v instinktiv
nem slogu osvojil 1. mesto in s tem 
tudi naslov državnega prvaka v tej 
konkurenci. 

Tomaž KERIN je v prostem slogu 
in hujši konkurenci osvojil 2. mesto. 
Naj omenimo le še to, da je zaradi 
močnega vetra, deževja in slabe vid
nosti odstopilo okoli 30% tekmoval
cev. Na turnirju za pokal Coca-Cole 
v Ljubljani sta Jože Javornik in To
maž Kerin ponovila uvrstitvi s precej 
boljšimi rezultati. 

ČLANI - INSTINKTIVNO 

V instinktivnem slogu oziroma slo
gu brez merilne naprave in ostalih 
pripomočkov, kjer že nekaj let ni bilo 
vidnih uspehov, predvsem zaradi 
predhodne menjave generacij, je letos 
prišlo do nekaj odličnih uvrstitev 
v ekipni in posamični konkurenci. 

Na ekipnem državnem prvenstvu 
v disciplini INDOOR FITA 18 in 25 
metrov v Domžalah smo v postavi M. 
Pogačar, M. Kosec, A. Robič in V. 
Ogrin osvojili odlično 4. mesto. 

V posamični konkurenci pa se je 
med našimi tekmovalci najbolj izkazal 
Miha KOSEC, saj je na državnem 
prvenstvu v HUNTER + FIELD dis
ciplini zasedel odlično 4. mesto, ki pa 
je tudi nehvalžno, saj je s tem za borih 
7 krogov zgrešil naslov športnika 
zveznega razreda. S to uvrstitvijo je 
bil edini zunanji član, ki se je prerinil 
med reprezentante in s tem nakazal, 
da bo v naslednjem letu potencialni 
kandidat za vstop v državno reprezen
tanco. 

Miha Kosec si je s tem priboril tudi 
pravico nastopa na tekmi »Alpskega 
pokala« v Ankaranu, kjer so nastopile 
reprezentance Avstrije, Italije, Nem
čije, Švice in Jugoslavije ter najboljše 
klubske ekipe vseh teh dežel. Osvojil 
je dobro 9. mesto in bil s tem tudi med 
najboljšimi Jugoslovani. 

Na turnirju Coca-Cole v Ljubljani 
je Kosec še enkrat osvojil 4. mesto. 

Kakšen naj bo torej naš komentar 
v zvezi z njegovim streljanjem? 

Lahko ponovimo le besede iz jugo
slovanskih lokostrelskih krogov: Miha 
Kosec je tehnično in kondicijsko 
usposobljen lokostrelec, sposoben do
segati visoke rezultate v dobrih ali 
slabih vremenskih razmerah, tako da 
ga lahko v naslednjem letu pričakuje
mo v samem vrhu jugoslovanskega in
stinktivnega lokostrelstva. 

ČLANI - PROSTO 

V prostem slogu oziroma slogu 
z merilno napravo in ostalimi pripo
močki je zopet najboljše rezultate do
segel Ivan MARADIN. To ime je ze
lo znano poznavalcem športa v Kam
niku, kot tudi poznavalcem lokostrel
stva v Jugoslaviji in tujini. 

Njegova letošnja sezona je polna 
odličnih rezultatov in uvrstitev, poleg 
tega je tudi odlično streljal na ekipnih 
tekmovanjih. 

Na državnem prvenstvu v HUN
TER + FIELD disciplini v Postojni je 
osvojil odlično 2. mesto in s tem dobil 
naziv »športnik zveznega razreda«. 

Največji uspeh na mednarodnih 
tekmah v olimpijski disciplini je letos 
Maradin dosegel v Celovcu z osvoji
tvijo 2. mesta. Nastopale so reprezen
tance več zahodnih dežel ter Poljske 
in Jugoslavije. 

Drago Desnica se je letos udeleže
val večjih turnirjev, kjer je bilo prisot
nih več tekmovalcev iz tujine. V glav
nem so bili ti nastopi izvedeni v obliki 
najboljše kamniške ekipe (I. Maradin, 
D. Desnica, M. Čolnar). 

Na DOUBLE FITA STAR turnirju 
na Reki so zasedli 6., 7. in 10. mesto. 
V ekipnem delu turnirja pa so bili 
najboljši in tako osvojili 1. mesto. 

Desnica je na državnem prvenstvu 
v H + F disciplini zasedel 6. mesto, na 
GRAND FITA STAR v Trakoščanu 
(izpadanje) pa je zasedel 9. mesto. Na 
tem turnirju so poleg najboljših Jugo
slovanov nastopile še tuje reprezen
tance in nekaj najboljših svetovnih lo-

kostrelcev, ki zastopajo profesionalno 
lokostrelstvo iz ZDA. Drago Desnica 
in Ivan Maradin sta nastopala v sesta
vi jugoslovanske reprezentance, ki j« 
osvojila 2. mesto. 

V ekipnem tekmovanju se je naša 
postava dobro odrezala tudi na držav
nem prvenstvu v INDOOR FITA 18 
in 25 m v Domžalah, kjer je osvojila 3 
mesto. 

Na mednarodni tekmi v Celovcu je 
naša ekipa zasedla zelo dobro 5. me
sto s 3470 krogi in s tem zaostala li 
reprezentanco Izraela (4. mesto) za 17 
krogov. 

S tem naj bi bil povzetek naših udej-
stvovanj na tekmovanjih po Jugoslavi
ji in tujini zaključen. Iz opisa je raz
vidno, da so nekateri tekmovalci na
predovali, nekateri pa so tudi nekoli
ko stagnirali, vendar pa lahko zapiše
mo, da smo bili kot klub oziroma 
lokostrelski klub Kamnik USPEŠNI j 

V prihodnje pa bomo poročali 
o uspehih oziroma neuspehih z dvo
ranskih tekmovanj, ki se bodo odvija
la v mesecu decembru. 

LK KAMNIK 

Kamniški občad 

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo 
občinske konference SZDL 
Kamnik - Kamniški občan je 
aprila 1981 ob20-letnici izha
janja prejel srebrni znak OF 
- Ureja Svet za informiranje, 
predsednik Janez Pirš, in 
uredniški odbor v sestavi: Ja
nez Balantič, Tone Ftičar, 
Damjan Gladek, Romana Gr
čar, Dušica Jesenik-Brem-
šak, Ivo Pire, Bojan Traven, 
Matic Romšak, Stane Simšič 
in Jana Taškar, glavna in od
govorna urednica. Tehnični 
urednik Franci Mihevc. Stro
kovna sodelavka Vera Mejač. 
- Izhaja dvakrat mesečno 
- Naslov uredništva: Kamnik, 
Titov trg 9, telefon 831-311 
- tekoči račun pri OK SZDL 
50140-678-57039 - Kamniški 
občan - Rokopisov in foto
grafij ne vračamo - Tiska 
CGP Delo v Ljubljani. 


